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Nie ka¿demu dane bêdzie do¿yæ tak 
sêdziwego wieku, jak naszym Jubilatkom Pani Anieli 
Znój z Jedlicza oraz Helenie Znój z Jaszczwi. 
12 kwietnia Pani Aniela Znój - mieszkanka Jedlicza 
obchodzi³a swoje 102 urodziny.
W 1937 roku wysz³a za m¹¿ za W³adys³awa Znoja. M¹¿ 
Pani Anieli zmar³ w 1972 r. Pochowa³a równie¿ swoich 
dwóch synów Mariana i Romana. Solenizantka mieszka 
w Jedliczu, wraz z synow¹ i wnuczk¹ oraz prawnukiem 
£ukaszkiem. Pani Aniela Znój doczeka³a siê 3 wnuków, 
2 prawnuków oraz 1 praprawnuka. Z okazji urodzin 
Burmistrz Zbigniew Sanocki wrêczy³ jubilatce bukiet 
ró¿ oraz ciasto urodzinowe.

Miesi¹c póŸniej 17 maja druga najstarsza mieszkanka 
Gminy Jedlicze, Pani Helena Znój obchodzi³a swoje 
101. urodziny. ¯yczenia zdrowia i szczêœcia przyjê³a od 
zastêpcy burmistrza Piotra Rostka oraz przedstawicieli 
Urzêdu Gminy w Jedliczu. Pani Helena Znój urodzi³a siê 
i mieszka w Jaszczwi z córk¹, ziêciem, wnuczk¹ 
i prawnukiem. Doczeka³a siê 2 wnuków i 2 prawnuków. 
Najstarsza mieszkanka Jaszczwi cieszy siê doskona³¹ 
pamiêci¹. Dziêkowa³a za kwiaty, tort i za pamiêæ o niej. 
Wspomnia³a tak¿e poprzednie urodziny, które równie¿ 
obchodzi³a w towarzystwie przedstawicieli Urzêdu 
Gminy w Jedliczu. 

Aniela Znój
Helena Znój

nagrody rzeczowe. 
Przed g³ównymi zawodami o godzinie 10.00 odby³y siê 
biegi prze³ajowe w parku dla m³odzie¿y szkolnej 
w 8 kategoriach wiekowych. Zdobywcy miejsc 
1-3 otrzymali medale dyplomy puchary oraz nagrody 
rzeczowe. 
Tak du¿a impreza nie mog³aby siê odbyæ bez wsparcia 
finansowego, którego udzieli³a Gmina Jedlicze, Urz¹d 
Marsza³kowski Województwa Podkarpackiego, firmy 
ORLEN-OIL, RAF-EKOLOGIA oraz Miêdzyszkolny 
Uczniowski Klub Sportowy "Podkarpacie" Jedlicze.
O bezpieczeñstwo zawodników i uczestników spotkania 
zadbali: Ochotnicza Stra¿ Po¿arna, Policja i Pogotowie 

Zwyciêzca biegu  Marcin Michalec
zawodnik KKBMOSiR Krosno. 

Zawodnicy na starcie. 

11 czerwca br. po raz drugi odby³ siê w Jedliczu bieg 
uliczny "Jedlicka Siódemka". W zmaganiach 
sportowych udzia³ wziê³o prawie 90 osób.  Zawodnicy 
biegli ulicami Jedlicza. Pokonali dystans 7 kilometrów, 
przemierzaj¹c ul. Koœciuszki, Tysi¹clecia, Poln¹, Cich¹, 
Tokarskich, £ukasiewicza, przez k³adkê do 
ul. G³owackiego, Obroñców Wolnoœci, Sienkiewicza, 
Dubisa, i ponownie na ul. Koœciuszki gdzie ustawiono 
metê przy budynku GOSiR-u. 
Otwarcia zawodów dokonali Burmistrz Gminy Jedlicze, 
jego zastêpca i Dyrektor GOSiR-u. Organizatorami 
zawodów byli: MUKS "Podkarpacie" oraz GOSiR 
w Jedliczu. Ka¿dy z uczestników otrzyma³ 
okolicznoœciow¹ koszulkê i medal, natomiast zdobywcy 
miejsc 1-3 w poszczególnych kategoriach cenne 
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Z okazji dnia samorz¹du terytorialnego, œwiêta 
uchwalonego w 2001 roku przez Sejm,  Burmistrz 
Gminy Jedlicze Zbigniew Sanocki na zaproszenie 
Prezydenta RP Bronis³awa Komorowskiego, goœci³ 
w ogrodach Pa³acu Prezydenckiego. 
W czasie spotkania, w którym brali udzia³ 
samorz¹dowcy, Minister Spraw Wewnêtrznych 
i Administracji Jerzy Miller, pos³owie i senatorowie, 
ministrowie kancelarii prezydenta oraz doradcy 
prezydenta, Prezydent RP nagrodzi³ 29 najbardziej 
zas³u¿onych.
Bronis³aw Komorowski, pogratulowa³ wszystkim 
nagrodzonym, podkreœlaj¹c ¿e za tymi odznaczeniami 
kryje siê wielki i dobry wysi³ek na rzecz Polski lokalnej, 
a tym samym na rzecz Ojczyzny. Powiedzia³, ¿e 
samorz¹dowcy tworz¹ ogromny dorobek Polski 
niepodleg³ej i demokratycznej w postaci wspania³ych 
kadr ludzi, którzy rozumiej¹ jednoczeœnie co to znaczy 
Polska lokalna i jak siê sk³ada w wielk¹ Ojczyznê. 

Prezydent ¿yczy³ wszystkim samorz¹dowcom, 
wszystkiego dobrego oraz dalszej wytê¿onej pracy. 

Równie¿, 28 maja w Rzeszowie bardzo uroczyœcie 
obchodzono Dzieñ Samorz¹du Terytorialnego. 
Ulicami miasta przeszed³ barwny korowód. 

Do Rzeszowa zjechali samorz¹dowcy z ca³ego 
województwa, a wœród nich Piotr Rostek z-ca 
Burmistrza, który w imieniu Zbigniewa Sanockiego 
odebra³ wyró¿nienie dla Najlepszego Burmistrza 
w Województwie Podkarpackim.
Podkarpacka Nagroda Samorz¹dowa jest przyznawana 
najlepszym wójtom, burmistrzom lub prezydentom oraz 
starostom za dobre zarz¹dzanie i promowanie swoich 
miast, gmin i powiatów. Kapitu³a oceniaj¹c dokonania 
poszczególnych samorz¹dów bra³a pod uwagê m.in. 
iloœæ inwestycji, pozyskanie œrodków unijnych oraz 
dochody i wydatki na mieszkañca gminy.
To wyró¿nienie to sukces, na który z³o¿y³a siê praca 
wielu ludzi. Dziêki wspólnemu dzia³aniu realizujemy 
zamierzenia i osi¹gamy wyniki, które zostaj¹ zauwa¿one 
i wyró¿nione przez osoby z zewn¹trz - Burmistrz Gminy 
Jedlicze Zbigniew Sanocki

P o d k a r p a c k i e  S t o w a r z y s z e n i e  S a m o r z ¹ d u  
Terytorialnego przyzna³o równie¿ nagrody dla 
najzdolniejszej m³odzie¿y Podkarpacia. Wœród 
nagrodzonych znalaz³ siê Krzysztof Wa³êga uczeñ 
Liceum Ogólnokszta³c¹cego  w Jedliczu.

 

Podczas sesji Rady Miejskiej, która mia³a miejsce 
21 czerwca br., po uprzednim wys³uchaniu 
sprawozdania z wykonania bud¿etu Gminy za 2010 rok, 
radni podjêli uchwa³ê o udzieleniu absolutorium. 
Zastrze¿eñ nie mia³a tak¿e Regionalna Izba 
Obrachunkowa, która pozytywnie zaopiniowa³a 
sprawozdanie. Podczas g³osowania w sprawie 
udzielenia absolutorium 10 radnych by³o na tak, 
5 wstrzyma³o siê od g³osu. Nikt nie g³osowa³ przeciw.  
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W niedzielê 28 maja br. na placu przy hali 
GOSiR-u odby³ siê Plenerowy Dzieñ Dziecka. Dla 
najm³odszych mieszkañców  przygotowano szereg 
atrakcji, a wœród nich:  zje¿d¿alniê, basen z pi³ami, 
oraz przeja¿d¿ki na kucykach. Nie zabrak³o równie¿ 
wra¿eñ artystycznych, po raz pierwszy na du¿ej scenie, 
wyst¹pi³y dzieci  ze œwiet l icy opiekuñczo- 
wychowawczej dzia³aj¹cej przy ZSP w Jedliczu. 

Dla wszystkich uczestników przygotowano 
konkursy. Oko³o godz. 17:00 pojawi³a siê „gwiazda 
imprezy”, wówczas najm³odsi ustawili siê pod scen¹, 
aby z bliska zobaczyæ Joszka Brodê oraz dzieci 
z zespo³u. Joszko przygotowa³ dla publicznoœci nie tylko 
piosenki i ciekaw¹ muzykê. Koncert mia³ równie¿ 
wymiar edukacyjny. Broda pokaza³, ¿e dla kogoœ, kto 
czuje muzykê, wystarczy zwyk³y liœæ z bzu, czy kawa³ek 
s³omki lub trzciny, aby zagraæ melodiê. 

10 czerwca br. niespodziankê dla dzieci 
przygotowa³y panie z Osiedlowego Ko³a Kobiet 
Jedlicze -  Borek. Zaprosi³y wychowanków 
Samorz¹dowego Przedszkola w Jedliczu na s³odki 

poczêstunek. Dzieci odwdziêczy³y siê piêknymi 
rysunkami, które wykona³y podczas spotkania. 
Przewodnicz¹ca OKK Pani Teresa Krzysztyniak 
otrzyma³a od przedszkolaków drobny upominek 
w postaci anio³ka.

Wychowankowie œwietlicy opiekuñczo-wychowawczej 
w Jedliczu, oraz Œrodowiskowego Domu Samopomocy 
w Potoku, uczestniczyli w spotkaniu integracyjnym 
zorganizowanym przez Osiedlowe Ko³o Kobiet Jedlicze 
- Borek. Organizatorki spotkania przygotowa³y 
smaczny poczêstunek, kanapki, s³odycze oraz napoje. 
Nie zabrak³o równie¿ dobrej muzyki, która wszystkich 
poderwa³a do tañca. We wspólnej zabawie uczestniczy³ 
Piotr Rostek - z-ca Burmistrza Gminy Jedlicze. Celem 

tej imprezy by³a integracja osób niepe³nosprawnych ze 
sprawnymi. Takie spotkania przynosz¹ wiele korzyœci 
dla obu stron, ucz¹ tolerancji, wspó³pracy, wra¿liwoœci 
oraz otwartoœci na drugiego cz³owieka.
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Smerfy z Potoka najlepsze

22 maja 2011 r. w oœrodku harcerskim „Berdo” 
w Myczkowcach odby³o siê uroczyste podsumowanie 
Ogólnopolskiej Harcerskiej Akcji Ekologicznej 
„FLOREK”. W akcji tej uczestniczy³y zuchy z 9 GZ 
„Smerfy” z Potoka. Dzieci przez ca³y rok realizowa³y 
zadania przewidziane programem FLOREK. W tym 
roku zuchy i harcerze zajêli siê problemem „Eko  
Nasadzenia” i przy³¹czyli siê do programu Paw³a 
Pietrzyka  nasadzenia drzew i krzewów owocowych 
w Polsce. Z realizacji ka¿dego zadania wykonano 
meldunki, które przesy³ano w wersji elektronicznej 
i papierowej do sztabu akcji w Sanoku. Praca i wysi³ek 
w³o¿ony w realizacjê zadañ zosta³ zauwa¿ony 
i doceniony przez komisjê konkursow¹, która przyzna³a 
9 GZ „Smerfy” z Potoka I miejsce.

“Smerfy” okaza³y siê równie¿ najlepsze w II etapie 
konkursu Aktywnie po Zdrowie. Po zrealizowaniu 
wszystkich zadañ konkursowych i przes³aniu do 
organizatorów raportów z realizacji dzia³añ, grupa 
"Smerfy", pod opiek¹ pani Teresy Korony - Garbacik, 
zajê³a I miejsce w kraju. 

„¯aczek Przedszkolaczek na scenie” 

10 maja przedszkolaki z naszej gminy wziê³y udzia³ 
w konkursie recytatorskim „¯aczek  Przedszkolaczek na 

scenie” zorganizowanym przez Regionalne Centrum 
Kultur Pogranicza w Kroœnie. Najm³odsi  mieli 
mo¿liwoœæ wyst¹piæ na  du¿ej scenie. Mimo 
towarzysz¹cej ka¿demu tremie wystêpy wypad³y 
wspaniale, a  artyœci mog¹ byæ z siebie naprawdê dumni.

„Polscy Pisarze Dzieciom”

12 maja br. w Gminnym Oœrodku Kultury w Jedliczu, 
odby³a siê pi¹ta edycja konkursu recytatorskiego 
przedszkolaków „Polscy Pisarze Dzieciom”. 
W konkursie wziê³o udzia³ 18. przedszkolaków. Dzieci 
by³y doskonale przygotowane, recytowa³y swoje 
ulubione wiersze, m.in. „Samochwa³a”, „Moja Mama”, 
„Leñ”, „A jak bêdê doros³a”, „Pawe³ i Gawe³”, „Mam 
trzy lata”. Wyró¿niono wszystkie wystêpy. 

Stypendyœci z Gimnazjum w Jedliczu 

Wœród 488 stypendystów szkó³ gimnazjalnych znaleŸli 
siê uczniowie Gimnazjum w Jedliczu Pawe³ Szczygie³ 
i Szymon Majkut. Komisja stypendialna przy Urzêdzie 
Marsza³kowskim w Rzeszowie przyzna³a Paw³owi 
i Maækowi stypendium dla uczniów szczególnie 
uzdolnionych w zakresie przedmiotów matematyczno-
przyrodniczych i technicznych. 
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Pi¹tek 13 maja, zapewne nie by³ pechowym dniem 
dla Józefa Kudronia, który zgromadzi³ w hali 
GOSiR-u, wielu znakomitych goœci w tym by³ych 
³uczników. Z okazji 60. Rocznicy Utworzenia Sekcji 
£uczniczej w Jedliczu spotkali siê Burmistrz Gminy 
Jedlicze Zbigniew Sanocki, Józef Kudroñ- sprawca 
ca³ego zamieszania i by³y zawodnik, Józef Tomkiewicz  
trener (Grabownica, Resovia, Kadra Narodowa), Sewer 
Gromski  Prezes Rzeszowskiego Okrêgu £uczników, 
Boles³aw Gawroñski  trener (Górnik Grabownica) 
i dzia³acz sportowy, Piotr Bril- Prezes MUKS-u 
Jedlicze, Marek Zajdel  prezes JPGKiM w Jedliczu, 
zawodnicy, i wielu innych wspania³ych goœci. 
Spotkanie zainaugurowa³ Burmistrz, który powita³ 
wszystkich goœci. Wyrazi³ swoje poparcie dla inicjatywy 
reaktywowania sekcji ³uczniczej w Jedliczu, 
podziêkowa³ za wsparcie, za ¿yczliwe s³owa, dziêki 
którym wie, ¿e ten pomys³ aby reaktywowaæ sekcjê musi 
siê udaæ. Podkreœla³ równie¿, ¿e skoro zawodnicy 
z Jedlicza odnosz¹ tak du¿e sukcesy w narciarstwie 
biegowym, nic nie stoi na przeszkodzie aby równie¿ 
w ³ucznictwie zbierali najwy¿sze laury i nagrody. 
G³os zabra³ tak¿e Józef Kudroñ, powita³ goœci, 
podziêkowa³ Burmistrzowi, pracownikom GOSiR-u 
oraz sponsorom za wk³ad i  t rud w³o¿ony 
w przygotowanie tego spotkania.  Podkreœli³ ¿e bardzo 
chce aby to spotkanie które uda³o siê zorganizowaæ,  
sta³o siê pocz¹tkiem kolejnego rozdzia³u w historii 
³ucznictwa w Jedliczu, jego wielkim pragnieniem jest 
utworzenie na nowo sekcji ³uczniczej.   Sewer Gromski 
przyzna³, ¿e wiadomoœæ o planach powo³ania sekcji 
³uczniczej w Jedliczu wywo³a³a u niego szybsze bicie 
serca, wyrazi³ równie¿ swoje zaskoczenie iloœci¹ goœci 
zgromadzonych w hali, podkreœla³ ¿e z takim poparciem 
i zaanga¿owaniem ze strony w³adz to spotkanie musi 
zakoñczyæ siê sukcesem. Mówi³ równie¿ ¿e nie 
pochodzenie, wielkoœæ miejscowoœci, tylko talent 
i praca, decyduj¹ o tym ¿e zawodnicy odnosz¹ sukcesy. 
Wiele ciep³ych s³ów pad³o pod adresem Zenona Jaracza, 
trenera, wspó³twórcy klubu „Nafta”i za³o¿yciela 
³ucznictwa w Jedliczu. Zgromadzeni mówili o zas³ugach 
trenera, o jego podejœciu do m³odzie¿y, o treningach, 
o tym jak dba³ o swoich zawodników. 

Za te ciep³e s³owa o Zenonie Jaraczu podziêkowa³ jego 
wnuk Wojciech Jaracz i córka Ewa Nowak, obecni na 
spotkaniu. Oni opowiadali o tym jak to wygl¹da³o z ich 
strony, jak ca³e ich ¿ycie by³o podporz¹dkowane pasji 
ojca i dziadka. 
Córka pana Zenona z wielkim wzruszeniem wspomina³a 
ojca, jego pasjê, któr¹ zarazi³ ca³¹ rodzinê. W tym 
miejscu nale¿y wspomnieæ równie¿ o córce Krystynie 
Jaracz, która udostêpni³a materia³y na spotkanie, oraz 
pomog³a organizatorom skontaktowaæ siê z wieloma 
by³ymi zawodnikami. 
Spor¹ czêœæ spotkania poœwiêcono równie¿ na 
wspomnienia dotycz¹ce Kazimierza Chudziñskiego, 
który odnosi³ najwiêksze sukcesy i zgromadzi³ 
najwiêksz¹ iloœæ sportowych trofeów. 
Józef Kudroñ zachêci³ wszystkich, aby jeszcze raz 
poczuli siê jak za dawnych czasów i zaproponowa³ 
strzelenia z ³uków. 

Byli zawodnicy udowodnili, ¿e takich rzeczy siê nie 
zapomina, i oddali wiele celnych strza³ów. 

 25.07.1946 r. - powo³anie klubu sportowego Gaz 
Jedlicze, ze Stanis³awem Makl¹ jako prezesem, oraz 
sekretarzem Zenonem Jaraczem 

 Zmiany nazw na Unia Zwi¹zkowiec, Górnik 
i ostateczna nazwa ZKS Nafta

 1950 r. - nowym prezesem zostaje Zenon Jaracz
 1951 r. - Józefa Borgula koñczy kurs instruktorski i we 

wspó³pracy z Zenonem Jaraczem tworzy sekcje 
¿eñsk¹ (pierwsze ³uczniczki: Z. Dziura, S. Gancarz, 
K. Jaracz, A. Jasiñska, E. Chuæko, K. Pohl, D. Pisula, 
K. Niemiec, K. Wantuch)

 1952 r. - cz³onkowie sekcji: M. Nagnojewicz, 
S. Forystek, J. Ciupa, L. Janocha, J. Mrukowski, 
Z. Dziura, S. Gancarz, B. Samocka, H. Wisniowska, 
W. Balwierz

 1953 r. - pierwsze zwody w historii klubu
 1953 r. - Zenon Jaracz zostaje kierownikiem sekcji
 1955 r. - klub podejmuje siê przeprowadzenia 

Mistrzostw Rady Okrêgowej Zrzeszenia Górnik 
z udzia³em zawodników z Jas³a i Grabownicy, i bierze 
udzia³ w Mistrzostwach Okrêgu w Rzeszowie



Gminne Wieœci nr 3/2011 Sport

7

 1956 r. - klub organizuje VII Mistrzostwa Okrêgu 
(wziê³a w nich udzia³ Katarzyna Wiœniowska Mistrzyni 
Œwiata 

 2 paŸdziernik 1957 r. - sekcja Nafty zostaje oficjalnie 
zarejestrowana w Wojewódzkim Komitecie Kultury 
Fizycznej i Turystyki w Rzeszowie 

 1959 r. - zawodnicy Nafty bior¹ udzia³ w Mistrzostwach 
Okrêgu z Rzeszowie, Barbara Balewiarz (obecnie 
Borek) zostaje wiecemistrzyni¹ województwa

 1960 r. - udany strat dla B. Balewierz i R. Wojtunia 
w Spartakiadzie Zak³adowej zakoñczony zwyciêstwem 
obydwojga zawodników

 1961 r. - kierownikiem sekcji zostaje major Wojska 
Polskiego Klemens Weso³owski  pracownik Rafinerii

 1961 r. - „Nafciarze” po raz pierwszy biora udzia³ 
w Mistrzostwach Polski, gdzie na 102 startuj¹cych 
ch³opców R. Wojtuñ zaj¹³ 15 miejsce. Kolejne zawody 
to XII Mistrzostwa Okrêgu w Rzeszowie gdzie K. 
Jaracz zajê³a IV miejsce (ku wielkiej radoœci taty)  R. 
Wojtuñ uplasowa³ siê na IX pozycji.

 1966 r - starty w 19 zawodach, rok póŸniej sekcja 
awansuje do II ligi. 

 1977 r. - XIII Mistrzostwa Polski Juniorów w Poznaniu,
 Okrêgowe Mistrzostwa m³odzików w Rzeszowie , 

i wicemistrzostwo dla zespo³u, w sk³adzie 

A. Filipowicz, J. Waœko, Z. Laba
 sk³ad w latach 1967 - CH£OPCY: B. Balawajder, 

A. Buda, L. Borch, R. Bartuœ, K. Chudziñski, 
St. G³owiñski, A. Filipowicz, H. Janocha, P. Jaracz, 
Z. Korzeniowski, Z. Laba, St. Nowak, M. Kurowski, 
R. Œmietana, S. Ujek, J. Wasko, J. Wilusz, M. Zajdel, 
DZIEWCZYNY: B. Balawajder, B. Balwierz, 
H. Biernat, M. Filipowicz, K. Jaracz, M. Kalisz, 
J. Kielar, M. Mydlarska, K. Piterak, T. Œmietana, 
K. Weso³owska, Z. Wojnar, E. WoŸniak

Mistrzem SKALH w sezonie 2010/11 zosta³ zespó³ 
Królewskich Jedlicze. Sk³ad zespo³u w wiêkszoœci 
tworz¹ obecni lub byli zawodnicy Nafty. W ostatnim 
meczu pokonali AFC Guzikówkê Krosno 3-0 (2-0), 
bramki dla Królewskich zdobyli Lech Czaja - 2 
(jednoczeœnie zosta³ królem strzelców rozgrywek) 
i Rados³aw Macnar.

3-5 czerwca br. na strzelnicach sportowych 
w Krakowie odby³y siê Mistrzostwa Polski 
w strzelectwie sportowym m³odzików i juniorów 
m³odszych, z broni pneumatycznej i kulowej. 
Bardzo dobry wynik uzyskali zawodnicy Klubu 
Strzeleckiego MUKS „Podkarpacie” Jedlicze, 
prowadzeni przez trenera Andrzeja Cynarskiego. 
W zawodach uczestniczy³y kluby z ca³ej Polski. 
Zawodnicy MUKS „Podkarpacie” precyzyjnie 
wykonali postawione przed nimi zadanie. Brygida 
Bo¿ek wywalczy³a w zawodach trzy z³ote medale. 
Klub zaj¹³ VI miejsce w Polsce, oraz IV miejsce 
jako województwo. Dobrze spisali siê równie¿ 
najm³odsi sportowcy, zdobywaj¹c punktowane 
miejsca w zawodach. W Krakowie rywalizowa³o 
26 klubów z 13 województw.
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Sezon narciarski 2010 -2011 dobieg³ koñca. Z tej 
okazji na hali Gminnego Oœrodka Sportu i Rekreacji 
w Jedliczu odby³a siê uroczysta gala „Podsumowanie 
Sezonu Narciarskiego 2010/2011 - Podkarpackiego 
Okrêgowego Zwi¹zku Narciarskiego”. Dla 
sportowców z gminy Jedlicze, oraz ca³ego województwa 
sezon narciarski obfitowa³ w wiele sportowych emocji. 
Ta impreza sta³a siê okazj¹, aby w Jedliczu goœciæ 
znacz¹cych dla sportu, a szczególnie narciarstwa goœci. 
Zaproszenie przyj¹³ i swoj¹ obecnoœci¹ zaszczyci³ 
Jedlicze Prezes PZN -Apoloniusz Tajner. Przed gal¹ 
mia³ okazjê wraz z Burmistrzem Zbigniewem Sanockim 
zwiedziæ Muzeum Marii Konopnickiej, gdzie wpisa³ siê 
do ksiêgi pami¹tkowej. By³a to pierwsza wizyta Prezesa 
w Jedliczu, które zrobi³o na nim du¿e wra¿enie. Co 
prawda, nazwa miejscowoœci nie by³a mu obca, 
poniewa¿ w pamiêæ zapad³a mu s³ynna flaga jedlickich 
kibiców,  o czym wspomnia³ podczas gali. Odwiedzi³ 
równie¿ Franciszka Mojaka, wieloletniego trenera 
narciarstwa, za³o¿yciela klubu MUKS Podkarpacie, 
który nie móg³ wzi¹æ udzia³u w gali.
W uroczystoœci wziêli udzia³: Henryk Su³uja - Burmistrz 
Ustrzyk Dolnych, W³odzimierz Waluœ oraz Krzysztof 
Wañczyk - trenerzy szko³y sportowej w Szczyrku, 

P r z e d s t a w i c i e l e  P o d k a r p a c k i e g o  Z w i ¹ z k u  
Narciarskiego Prezes - Stanis³aw Nachajowski, 
Wiceprezes  Bogdan Zwarycz, Wiceprezes - Ryszard 
Cybruch, Sekretarz - Krzysztof Lachowski, Jan Wojnar, 
W³adys³aw Jagie³³o sêdzia miêdzynarodowy oraz autor 
ksi¹¿ki „Narciarstwo  Podkarpacia”, Piotr Rostek  
zastêpca Burmistrza, Piotr Krawczyk -Przewodnicz¹cy 
Rady Miejskiej w Jedliczu, Tadeusz Leœniak Zastêpca 
Przewodnicz¹cego Rady Miejskiej , Edward Nowak  
Radny Powiatu i Dyrektor Banku PKO BP , Andrzej 
Piêkoœ Dyrektor GOSiR-u, Józef Filip trener LZS 
Odrzkoñ, Andrzej Krygowski pierwszy wojewódzki 
mistrz Seniorów, Marek Zajdel Prezes JPGKiM 
w Jedliczu, Piotr Bril  Prezes MUKS Podkarpacie. 
Galê zainaugurowa³ Zbigniew Sanocki Burmistrz 
Gminy Jedlicze, któremu towarzyszy³ Stanis³aw 
Nachajowski - Prezes Podkarpackiego Okrêgowego 
Zwi¹zku Narciarskiego. 

Po przywitaniu wszystkich zaproszonych goœci 
przyszed³ czas na wrêczenie pucharów, wyró¿nieñ 
i pami¹tkowych medali. Prezes PZN nagrodzi³ tak¿e 
dzia³aczy sportowych, wœród nich Burmistrza Gminy 
Jedlicze za wspieranie narciarstwa, za chêæ pomocy 
i du¿e zaanga¿owanie w rozwój sportów zimowych.
Kiedy ju¿ wszyscy otrzymali swoje wyró¿nienia, g³os 
zabra³ Apoloniusz Tajner, podziêkowa³ za zaproszenie 
i pogratulowa³ wszystkim nagrodzonym. ¯yczy³ 
determinacji i wytrwa³oœci na drodze kariery sportowej.
Piotr Bril Prezes MUKS „Podkarpacie” Jedlicze du¿o 
ciep³ych s³ów skierowa³ w stronê rodziców, nauczycieli, 
dzia³aczy oraz sponsorów  którzy równie¿ maj¹ spory 
udzia³ w sukcesach naszych sportowców. W podobnym 
tonie przemawia³ Burmistrz Ustrzyk Dolnych, on 
równie¿ przy³¹czy³ siê do gratulacji i ¿yczeñ. 
Na zakoñczenie Burmistrz Gminy Jedlicze z³o¿y³ 
wszystkim serdeczne gratulacje i podziêkowania za 
osi¹gniête w minionym sezonie wyniki sportowe. 
Podziêkowa³ te¿ Prezesowi Apoloniuszowi Tajnerowi 
za przyjêcie zaproszenie i przybycie do Jedlicza. 
Wszystkim nagrodzonym i wyró¿nionym gratulujemy 
i ¿yczymy dalszych sukcesów oraz najwy¿szych laurów 
sportowych. 
Pe³na lista nagrodzonych i wyró¿nionych dostêpna jest 
na stronie  http://www.jedlicze.pl/sezonnarciarski2011

Od lewej: 
Pawe³ Bukowski - Dyrektor Muzeum w ¯arnowcu, Apoloniusz 
Tajner - Prezes PZN, Zbigniew Sanocki - Burmistrz Gminy Jedlicze
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W poprzednim wydaniu Gminnych Wieœci 
pisaliœmy o ksi¹¿kach drugiego obiegu, które Bibliotece 
Publicznej w Jedliczu w imieniu siostry podarowa³ Pan 
Hubert Rudowski. Aby przybli¿yæ wszystkim 
mieszkañcom Gminy Jedlicze postaæ Pana Huberta 
Rudowskiego, poprosiliœmy go o wywiad, w którym 
opowie  nam coœ wiêcej o rodzinie £oziñskich, mocno 
powi¹zanej z Gmin¹ Jedlicze.

Panie Hubercie, mo¿e na pocz¹tek zechce pan 
powiedzieæ coœ o sobie i swojej rodzinie.

- Urodzi³em siê po II wojnie œwiatowej w Gdyni. Mój 
ojciec Micha³ pochodzi³ z ziemiañskiej rodziny herbu Prus II. 
G³ównym gniazdem naszej linii w XIX w. by³ maj¹tek 
Rumoka w pobli¿u M³awy. By³a to œredniozamo¿na szlachta, 
której pierwsi przedstawiciele na Mazowszu pojawili siê 
w dokumentach w XIV i XV w. Nasi przodkowie pochodzili 
z Prus a przez nastêpne 400 lat zamieszkiwali pó³nocne 
Mazowsze. Mój dziadek zapocz¹tkowa³ now¹ liniê, kiedy 
w 1911 r. odziedziczy³ po swoim wuju, Michale Kalksteinie, 
maj¹tek Klonówka (10 km od Starogardu Gdañskiego). Tam 
te¿ urodzi³ siê mój ojciec oraz jego rodzeñstwo (Hanna 
i Andrzej). Bior¹c pod uwagê samo miejsce urodzenia byli oni 
Kociewiakami. Po perypetiach wojenno-okupacyjnych 
i udziale obojga moich rodziców w powstaniu warszawskim, 
koniec wojny zasta³ ich w podkrakowskiej wsi Micha³owice. 
Stamt¹d, po krótkim pobycie w Krakowie przyjechali na 
Wybrze¿e, gdzie w Gdyni mieszkali ju¿ z powrotem rodzice 
mego ojca, Janina i Wac³aw Rudowscy.

Tak, wiêc, wczesnym latem 1945 roku, ojciec z moj¹ 
mam¹, teœciow¹ i pasierbic¹ przyjecha³ do Gdyni i potem, na 
terenach miêdzy Wejherowem a S³upskiem, przejmowa³ du¿e 
poniemieckie maj¹tki ziemskie od ty³owych oddzia³ów Armii 
Radzieckiej, tworz¹c tam zal¹¿ki przysz³ych pañstwowych 
gospodarstw rolnych. 

W 1948 roku rodzice zamieszkiwali w pa³acu 
w Prusiewie nad jez. ¯arnowieckim. Stamt¹d na sam poród 
ojciec zawióz³ moj¹ matkê do Gdyni. St¹d maj¹c na uwadze te 
fakty mo¿na twierdziæ, ¿e z urodzenia jestem Kaszub¹. A teraz 
powiem o drugiej znanej w Polsce wsi ¯arnowiec. Wasz jest 

znany z powodu Marii Konopnickiej a ten drugi, nad 
wspomnianym jeziorem to wieœ, w której jest klasztor - kiedyœ 
Cystersek a obecnie Benedyktynek- za³o¿ony w XIII w. oraz 
póŸnogotycki koœció³ z XIV/XV w. z przepiêknym obrazem 
Matki Boskiej, ca³a postaæ wykonana w srebrze.

Na razie jesteœmy ci¹gle bardzo daleko od Ziemi 
Kroœnieñskiej. O ojcu ju¿ Pan wspomnia³. Czy to przez 
Pana matkê dojdziemy do zwi¹zków z nasz¹ okolic¹? 

- Tak, chocia¿ œciœlej rzecz bior¹c, przede wszystkim 
przez moj¹ babkê po k¹dzieli (m³odym ku przypomnieniu: 
przodkowie ze strony ojca  s¹ „po mieczu”, a ze strony matki - 
„po k¹dzieli”). Matka moja, Ilona z £oziñskich herbu Lubicz 
(przydomku Dzie¿a) pochodzi³a z rodziny osiad³ej na Kresach 
Wschodnich, na Wo³yniu. Urodzi³a siê w ¯ytomierzu. 
W okresie miêdzywojennym mieszka³a g³ównie w Warszawie 
ale tak¿e du¿o przebywa³a w Potoku. Po wyjœciu za m¹¿ za 
Zdzis³awa Hempla, mieszka³a w jego maj¹tku Wa³owice, nad 
Wis³¹, ko³o Józefowa w lubelskiem. Pierwszy m¹¿ mamy 
i ojciec mojej przyrodniej siostry Julity, bêd¹c oficerem 
rezerwy w brygadzie pancerno-motorowej p³ka Maczka, 
zosta³ zmobilizowany i zgin¹³ 4-go wrzeœnia 1939 r. w bitwie 
pod Kasin¹ Wielk¹. 

W 1943 r. Ilona wysz³a ponownie za m¹¿, za mego 
ojca. Moja przyrodnia siostra  11 lat starsza ode mnie  uczy³a 
siê po wojnie w szko³ach klasztornych, dopiero maturê zrobi³a 
w szkole publicznej. Potem studiowa³a w Poznaniu a po 
studiach 3 lata by³a za granic¹. A my tzn. moi Rodzice 
i ukochana Babcia Maria z £oziñskich 1v. Apollonowa 
£oziñska a 2.v. Janowa Hempel, od 1953 roku mieszkaliœmy 
w Sopocie przy czym, ja z Babci¹ przez nastêpnych 18 lat 
zamieszkiwa³em w jednym pokoju, przedzielonym przez 
po³owê kotar¹ (a Rodzice zajmowali drugi pokój). Babcia, 
by³a osob¹ o rozleg³ych zainteresowaniach (jej wspomnienia 
wydane przez Wydawnictwo Literackie ofiarowa³em parê lat 
temu bibliotece w Jedliczu). Zawsze by³a bardzo czynn¹ 
w utrzymywaniu wiêzi rodzinnych. Jeszcze jak mia³a 93 lata, 
pisywa³a prawie codziennie po 2 listy do licznych krewnych 
(Hemplów i £oziñskich ) rozsianych po Polsce i œwiecie 
(Europa, Australia, Afryka). Wiele osób j¹ odwiedza³o a ja 
zawsze w tym uczestniczy³em. Bardziej mnie to poci¹ga³o ni¿ 
zabawa z rówieœnikami. Jednoczeœnie s³ucha³em wspomnieñ 
Babci z jej d³ugiego i bardzo aktywnego ¿ycia, czasami 
pomaga³em przy przepisywaniu wspomnieñ a po jej œmierci 
przygotowa³em ca³oœæ do druku.

Przez to wspólne zamieszkiwanie i siln¹ osobowoœæ, 
babcia mia³a przemo¿ny wp³yw na moje wychowanie jak 
równie¿, na ukszta³towanie moich zainteresowañ. Mo¿na 
powiedzieæ, ¿e pocz¹wszy od 1-ej klasy szko³y œredniej, poza 
lekturami, nie czyta³em ¿adnej beletrystyki a tylko ksi¹¿ki 
historyczne oraz pamiêtniki. Zacz¹³em te¿ gromadziæ ksi¹¿ki, 
które dotyczy³y w ca³oœci, lub w których by³y wzmianki 
o przedstawicielach 5-ciu rodzin (Rudowskich, £oziñskich, 
Kalksteinów, Za³uskich i Hemplów). I tak „mi ju¿ zosta³o”,  
mam ponad 200 takich ksi¹¿ek. Mo¿na powiedzieæ, ¿e 
interesujê siê przede wszystkim histori¹, genealogi¹ 
i heraldyk¹ ale z wykszta³cenia jestem magistrem ekonomii ze 
specjalnoœci¹ ekonomiki portów morskich, i w tej dziedzinie 
przepracowa³em zawodowo 36 lat. 

Wracam do mojej babci. Poczesne miejsce w jej 
opowiadaniach i wspomnieniach zajmowa³ zawsze Potok, 
w którym w roku 1882 babcia siê urodzi³a. Tam spêdzi³a 
dzieciñstwo i m³odoœæ a potem wraz ze swoj¹ córk¹ a moj¹ 
matk¹ bywa³a tam czêsto, odwiedzaj¹c swojego brata 
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Wito³da, który po 1904 roku odziedziczy³ ten maj¹tek po ich 
ojcu, Edmundzie. A teraz i ja tu bywam, chocia¿ fizycznie, 
z uwagi na odleg³oœæ, niestety doœæ rzadko. Myœlami 
natomiast jestem tu czêsto, bo w Jedliczu, obok grobów 
rodzinnych - Za³uskich, £oziñskich i gen. Jana Hempla - 
spoczê³y równie¿ prochy mej ukochanej Babci  zreszt¹, 
zgodnie z Jej ostatni¹ wol¹.

O! Teraz dotarliœmy w nasze strony. Proszê 
powiedzieæ, kiedy £oziñscy znaleŸli siê w Potoku i jak to siê 
sta³o, ¿e porzucili Wo³yñ dla Galicji.

- Od pocz¹tku XIX w. Potok nale¿a³ do rodziny 
Stojowskich a w 1879 r. maj¹tek kupi³ ojciec mojej babci 
Edmund £oziñski. Aby wyjaœniæ jak do tego dosz³o, musimy 
cofn¹æ siê jeszcze trochê w czasie. Dziadkiem mojej babci by³ 
Apollon Dzie¿a £oziñski h. Lubicz ( gwoli wyjaœnienia: 
Dzie¿a to przydomek. £oziñscy byli bardzo rozroœniêtym 
rodem i dla odró¿nienia jego poszczególnych ga³êzi-rodzin, 
u¿ywali kilku przydomków. By³y jeszcze m.in. takie, jak: 
Jarmo³owicze, Kardasz czy Melech). Ad meritum: 
wspomniany Apollon urodzi³ siê w 1813 roku. By³ ostatnim 
obieralnym marsza³kiem szlachty powiatu zwiahelskiego na 
Wo³yniu i w³aœcicielem maj¹tków Chy¿niki, Rajki, 
Kalinówka oraz Jaremicze. O¿eni³ siê z Helen¹ ¯urakowsk¹ 
h. Sas, z któr¹ mia³ syna Edmunda Karola, ojca mojej babki. 
Potem, po owdowieniu o¿eni³ siê  z wdow¹ Eleonor¹ z £adów 
Rogoszewsk¹ i z ni¹ mia³ syna Apollona, który bêd¹c 
przyrodnim stryjem mojej babki, zosta³ potem jej pierwszym 
mê¿em! No, ale to ju¿ osobna historia.

Z tym stryjem i jednoczeœnie mê¿em to 
rzeczywiœcie ewenement ale mo¿e najpierw wyjaœnijmy do 
koñca jakie koleje losu przywiod³y Edmunda £oziñskiego  
do Potoka.

- S³usznie, wracam wiêc do ojca mej babki. Edmund 
£oziñski urodzi³ siê w Hubinie w 1837 roku. Uczy³ siê 
w ¯ytomierzu, maturê zrobi³ w Kijowie a w latach 1857 / 60 
studiowa³ w Pary¿u, gdzie zetkn¹³ siê z Mieros³awskim. Po 
powrocie na Wo³yñ zabra³ siê do prac „rewolucyjno- 
organizacyjnych” wraz ze Stefanem Bobrowskim 
i Zygmuntem Padlewskim. 

Nadszed³ rok 1863, wybuch³o powstanie. Edmund 
£oziñski zebra³ ma³y oddzia³ i do³¹czy³ do oddzia³ów pod 
komend¹ Edmunda Ró¿yckiego. Tu, drobna ciekawostka. 
Z Edmundem wyruszy³ z w³asnej woli równie¿ Kozak od lat 
s³u¿¹cy u jego ojca. Twierdzi³, ¿e m³ody panicz w trudnych 
warunkach musi mieæ u boku kogoœ doœwiadczonego 
i zaprawionego w ró¿nych sytuacjach ¿yciowych.

Po upadku powstania, Edmund przeszed³ 
w okolicach Tarnopola do zaboru austriackiego. Niestety 
¿andarmeria austriacka odnalaz³a go i zosta³ osadzony 
w wiêzieniu w Brygidkach we Lwowie. Tam, w bardzo 
ciê¿kich warunkach i w pogarszaj¹cym siê stanie zdrowia, 
przetrwa³ prawie 2 lata. Nie chcia³ z³o¿yæ do w³adz 
austriackich proœby o zwolnienie  co prawie zawsze 
skutkowa³o takowym - ale w koñcu, komitet pomagaj¹cy 
powstañcom zdo³a³ go stamt¹d wyci¹gn¹æ. W miêdzyczasie 
odby³y siê w Rosji procesy powstañców i Edmund zosta³ 
zaocznie skazany na karê œmierci a nieco póŸniej, przez 
pomy³kê, na jego dokumentach jakiœ carski urzêdnik 
odnotowa³, ¿e kara zosta³a wykonana. To skutkowa³o tym, ¿e 
jako nie¿yj¹cy nie móg³ byæ objêty póŸniejszymi carskimi 
amnestiami. Na marginesie dodam, ¿e od 1903 roku 
przyjaciele Edmunda i moja babcia  nie bez zachêty popartej 
wiêksz¹ kwot¹ pieniê¿n¹  próbowali przeprowadziæ 
anulowanie tej adnotacji i uzyskaæ formaln¹ amnestiê. 

Wiadomoœæ o amnestii przysz³a jednak dopiero w 1904 roku 
i to na 2 dni przed œmierci¹ Edmunda. Nie zd¹¿y³, wiêc 
odwiedziæ swoich ukochanych stron i maj¹tków.

Za porad¹ Jana Konrada hr. Za³uskiego i pañstwa 
Gniewoszów, Edmund wzi¹³ w dzier¿awê maj¹tek £uczyce 
pod Przemyœlem. Tam siê zagospodarowa³ i poœlubi³ Janinê
 hr. Za³usk¹ (córkê Jana Konrada).

Edmund £oziñski jest ju¿ pod Przemyœlem 
a dlaczego w Potoku zjawia siê dopiero kilkanaœcie lat 
póŸniej?

- To jeszcze d³uga i dos³ownie okrê¿na droga. Gdy 
zmar³a matka Edmunda, przez zaufanych ludzi dowiedzia³ siê 
on, ¿e by³y wydane polecenia aby pilnowaæ na granicy 
zaborów czy siê tam nie pojawi. Agenci carscy poszukiwali go 
w Hubinie a w dniu pogrzebu równie¿ na cmentarzu. 
Wskazywa³o to, ¿e byæ mo¿e mieli podejrzenia, a mo¿e nawet 
pewnoœæ, ¿e Edmund jednak ¿yje. Rodzina zaczê³a obawiaæ 
siê, ¿e Rosjanie mog¹ za¿¹daæ od Austriaków wydania go. 
Po naradach rodzinnych, Edmund odda³ swoj¹ dzier¿awê 
Franciszkowi ¯urakowskiemu h. Sas (by³ to jednoczeœnie 
jego brat cioteczny i szwagier ¿ony) i wraz z ¿on¹ udali siê na 
emigracjê. Najpierw krótko byli w Wiedniu, a potem 10 lat 
w Wenecji. Poza Polsk¹ urodzi³o siê im czworo dzieci: Konrad 
w 1871r. w Wiedniu, w Wenecji urodzili siê; Wito³d (1875r.-
póŸniej ostatni w³aœciciel Potoka) i Oskar (1877r.) a córka, 
Ilona (póŸniej Adamowa Younga de Lenie) urodzi³a siê 
w 1878 r. w Fûrstenhoff. Dopiero najm³odsza córka, Maria  
moja babcia  urodzi³a siê ju¿ w Potoku, w 1882 roku.

Przez te 10 lat pobytu w Wenecji, £oziñski chyba 
nie zajmowa³ siê rolnictwem. Proszê nam powiedzieæ  
z czego utrzymywa³ ¿onê i powiêkszaj¹c¹ siê rodzinê?

- Oczywiœcie ma Pani racjê. Edmund znalaz³ siê 
daleko od spraw gospodarskich. Powa¿niejszych, 
a praktycznie prawie ¿adnych, dochodów z Wo³ynia ani od 
¯urakowskiego (to w koñcu  jakbyœmy dzisiaj powiedzieli  
by³ podnajem) nie by³o. Oboje £oziñscy doskonale znali 
francuski ale tak¿e w³oski, dokonywali wiêc przek³adów 
bardzo wówczas modnych powieœci Matyldy Serao.  Edmund 
pisywa³ te¿ artyku³y do francuskich i w³oskich czasopism. 
Jednoczeœnie, znaj¹c siê dobrze na sztuce, zacz¹³ wyszukiwaæ 
wartoœciowe obrazy, które potem sprzedawa³, najczêœciej 
bogatym Anglikom. 
W miarê pozyskiwania i zbywania nowych dzie³, dochody 
wzrasta³y wiêcej ni¿ proporcjonalnie i dlatego £oziñscy mogli 
mieszkaæ w pa³acu Zattere, mieli swoje gondole oraz sta³¹ 
lo¿ê w teatrze. Stopniowo te¿, coraz wiêksz¹ liczbê obrazów 
Edmund zatrzymywa³ dla siebie o czym powiem za chwilê.
Powrót z emigracji ju¿ piêcioosobowej rodziny - zakoñczy³ 
siê nabyciem maj¹tku w Galicji i zamieszkaniem w nim.

Rozumiem, ¿e tym maj¹tkiem by³ Potok, ale 
dlaczego akurat tu, czy to by³ czysty przypadek? 

- Tak, to by³ w³aœnie Potok ko³o Krosna 
i w s¹siedztwie Jedlicza. To nie by³ ca³kowity przypadek. 
Za³uscy, którzy w tej okolicy mieli Iwonicz i Jasienicê, 
namówili Edmunda do zakupu Potoka oraz czêœci 
Turaszówki. Tym sposobem, Edmund wraz z rodzin¹ przyby³ 
do Potoka, przywo¿¹c ze sob¹ kolekcjê blisko 150 obrazów. 
Ze wzglêdu na iloœæ, jak równie¿ jakoœæ artystyczn¹ (g³ównie 
XVII i XVIII w. dzie³a w³oskie, szczególnie szko³y weneckiej 
ale sporo te¿ flamandzkich), by³o to coœ rzadko spotykanego 
w zwyk³ym dworze szlacheckim. Jeszcze wiêksz¹ rzadkoœci¹ 
by³y freski, jakie niebawem pojawi³y siê na œcianach dworu.
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Sk¹d freski, bo chyba raczej nie by³y przeniesione 
ze œcian jakiejœ w³oskiej budowli?

- Do Potoka przyjecha³a na d³u¿szy pobyt 
przyjació³ka Janiny Edmundowej £oziñskiej bardzo dobra 
w³oska artystka malarka Everdina  Bassani. Ona to wykona³a 
freski na czterech œcianach jadalni. By³y to: Maria Salute, 
Wenecka Piazzetta oraz kopia Polowania z chartami Juliusza 
Kossaka. Na czwartej œcianie by³ fresk przedstawiaj¹cy górala 
id¹cego po przerzuconym nad strumykiem pniu œwierka, co 
by³o ilustracj¹ do Pieœni o ziemi naszej Wincentego Pola. 
Jeszcze jeden fresk zosta³ wykonany w pokoju Emilii 
z Auerhammerów Za³uskiej(matki Janiny £oziñskiej). By³a to 
naturalnej wielkoœci kopia Madonny Murilla. Gdy stary dwór 
w Potoku spali³ siê, freski przesta³y istnieæ. Na szczêœcie 
obrazy z galerii Edmunda  by³y ju¿ dawno przeniesione do 
wybudowanej  przez Edmunda willi „Lubicz” we Lwowie.

Proszê nam jeszcze krótko opowiedzieæ czym 
zajmowa³ siê Edmund w Potoku i jak potoczy³y siê dalsze 
jego losy.

- Edmund £oziñski du¿o czasu i energii poœwiêci³ 
sprawom oœwiaty ludu 
(za³o¿y³ szko³ê w Tura-
szówce) oraz propagowaniu 
i wspó³tworzeniu Kó³ek 
Rolniczych. W czasie 
epidemii tyfusu, dniami 
i nocami leczy³ nawet tych, 
którzy przez lekarzy skazani 
byl i  na  œmieræ  m. in .  
dotyczy³o to jednego z jego 
synów. Leczy³ te¿ dzieci 
choruj¹ce na krup, który 
w najciê¿szych przypad-
kach leczono tracheotomi¹.
Edmund kontynuowa³ te¿ 
dzia³alnoœæ publicystyczno-
literack¹. Jako przeciwnik 
p a r t i i  „ S t a ñ c z y k ó w ”  
pisywa³ ostre satyry do 
krakowskiego dziennika „Diabe³”. Jeszcze w 1875 roku 
wydany zosta³ tomik jego m³odzieñczych poezji o charakterze 
patriotycznym („ Z lat ubieg³ych”) a utwory satyryczne 
zosta³y wydane w 1884 r. pt.” Z teki Maczugi”. Ze swoim 
przyjacielem Józefem Rogoszem za³o¿y³ i finansowa³ 
dziennik „G³os Narodu”. 

Kolejne, wa¿ne pole dzia³añ Edmunda £oziñskiego 
to by³y sprawy wydobycia ropy.

Pierwszy szyb w Potoku zosta³ odwiercony w latach 
90-tych XIX w. pod kierunkiem barona Graeve 
(z poznañskiego). Potem do Potoka przyjechali Kanadyjczycy 
Mac Garwey i Mac Intoch, którzy wprowadzili kanadyjski 
system wierceñ. Tak na marginesie, to nie jestem pewien czy 
jeden z nich nie jest pochowany na jedlickim cmentarzu,  
natomiast na pewno, zaraz obok grobów mej babki Marii, 
genera³a Jana Hempla i opiekunki mej matki Biermer, jest 
grób wêgierskiego nafciarza ale jego nazwiska teraz nie 
pamiêtam. 

W miarê rozwoju tej dziedziny gospodarki, 
nastêpowa³o silne anga¿owanie siê w ni¹ obcego, g³ównie 
niemieckiego, kapita³u. Walczy³ z tym Edmund, pisz¹c liczne 
memoria³y, maj¹ce zachêciæ Polaków do dzia³añ w tej bran¿y. 
Dochody z ropy naftowej znacznie wzmocni³y finanse 
Edmunda, pozwalaj¹c mu na szerok¹ dzia³alnoœæ 
charytatywn¹ wzglêdem znajomych, weteranów powstania 
styczniowego a tak¿e ca³kiem obcych ludzi. Bêd¹c 

zaprzyjaŸnionym z bratem Albertem Chmielowskim, 
Edmund wydatnie pomóg³ w budowie Domu Brata Alberta we 
Lwowie i przez lata dawa³ mo¿liwoœæ pracy i zarobku 
podopiecznym tego domu. No i na koniec trzeba powiedzieæ, 
¿e Edmund £oziñski by³ za³o¿ycielem Towarzystwa Opieki 
nad Weteranami Powstania 1863 roku i do koñca ¿ycia by³ 
jego prezesem.

Z tego co Pan opowiada, wy³ania siê postaæ 
cz³owieka nieprzeciêtnego i bardzo aktywnego .

- Tak, to widaæ z tego co ju¿ powiedzia³em ale dla 
podkreœlenia tego przytoczê jeszcze fragmenty ze wspomnieñ 
mej babci. Babcia pisa³a m.in. „ Jako kresowiec, nie lubi³ 
ojciec szablonu i tego pewnego zacieœnienia pojêæ 
i mentalnoœci, jakie panowa³y wówczas w Galicji. By³ w tym 
konsekwentny zarówno w wysi³kach propagowania 
uprzemys³owienia Galicji, jak i w kszta³ceniu swoich dzieci. 
Mówiono, ¿e ojciec wychowuje nas bardzo modern 
i demokratycznie. Ojciec by³ wierny has³u: „w zdrowym ciele 
zdrowy duch”, tote¿ bardzo popiera³ Towarzystwo „Sokó³”. 
Nasi bracia byli w „Sokole” a ojciec zapisa³ tam tak¿e moj¹ 

siostrê i mnie. By³yœmy 
pierwszymi panienkami 
z towarzystwa uczêsz-
czaj¹cymi na lekcje 
gimnastyki do „Soko³a” 
w latach 1894-1896. 
Bracia uprawiali kilka 
d y s c y p l i n  s p o r t o -
wych…”. Krótko do-
k o ñ c z ê :  w s z y s c y  
jeŸdzili konno, grali 
w tenisa i jeŸdzili na 
³y¿wach (Wito³d zdoby-
wa³ nagrody w jeŸdzie 
f igurowej  a  Oskar  
w wyœcigach ³y¿wiar-
skich). Bracia jeŸdzili na 
bicyklach a potem jako 
jedni z pierwszych na 

rowerach z ko³ami o równej œrednicy. Oskar œwietnie jeŸdzi³ 
na nartach a moja babka , jako jedna z pierwszych kobiet ju¿ 
w I dekadzie XX w. jeŸdzi³a konno po mêsku. Ca³e 
rodzeñstwo na czele z ojcem doskonale p³ywa³o. Najczêœciej 
na basenie w p³ywalni œw. Anny we Lwowie. Ojciec da³ 
dzieciom dobr¹ szko³ê. Babcia moja pisze: „ Jako 11-letnie 
dziecko p³ywa³am bardzo dobrze. Gdy by³am m³od¹ mê¿atk¹, 
uda³o mi siê w Kalinówce uratowaæ ton¹c¹ w S³uczy 
dziewczynkê, a potem i moj¹ siostrzenicê w Wiœle 
w Lubelskiem.”.

Ta „nieprzeciêtnoœæ” Edmunda £oziñskiego 
przejawia³a siê równie¿ w kierowaniu wykszta³ceniem dzieci 
(¿ona Edmunda zmar³a m³odo w 1894 roku). Jeszcze raz 
przytoczê fragment wspomnieñ mej babki: „ Ojciec mój 
zgadza³  s iê  zupe³n ie  z  pogl¹dami  Stanis ³awa 
Szczepanowskiego, ¿e tylko uprzemys³owienie kraju mo¿e 
wzmocniæ pozycjê Polaków. Niestety, nawet je¿eli coœ siê 
w tej dziedzinie dzia³o, to z braku naszych, sprowadzano 
in¿ynierów cudzoziemców. Dlatego w³aœnie zgodnie z wol¹ 
ojca, moi trzej bracia koñczyli studia politechniczne. Wszyscy 
trzej koñczyli studia na Politechnice Lwowskiej: Konrad 
skoñczy³ wydzia³ mechaniczny , Wito³d chemiê, a Oskar 
architekturê. Moja babka i jej siostra Ilona kszta³cone by³y 
w domu a potem na pensjach we Lwowie. Tam tak¿e 
uczêszcza³y na liczne wyk³ady z zakresu literatury, sztuk 
piêknych i filozofii.

Ksi¹¿ki przekazane do GBP w Jedliczu
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W Potoku zawsze by³ du¿y ruch. Poza bli¿szymi i dalszymi 
krewnymi bywali tam równie¿: Juliusz Kossak, Kornel 
Ujejski, Adam ks. Sapieha, W³adys³aw Be³za (tak, tak, autor 
Katechizmu dziecka Polskiego: Kto ty jesteœ? Polak 
ma³y…”), Ignacy £ukasiewicz, a tak¿e Jan Szczepanik 
(nauczyciel ludowy a potem wynalazca barwnej fotografii 
nanoszonej na tkaniny) oraz wynalazca Rychnowski.

W 1904 r. Potok odziedziczy³ Wito³d £oziñski, który 
by³ tam do 1945 roku. Potem mieszka³ w Kroœnie 
wspó³pracowa³ z rafineri¹, zajmowa³ siê te¿ fotografik¹ 
artystyczn¹ (ju¿ w 1906 r. za fotograficzny portret swojej 
siostry a mojej babci dosta³ srebrny medal na wystawie 
Wiedniu) i u¿ytkow¹ (mnóstwo kart pocztowych). Zmar³ 
w Kroœnie w 1963 r. i jest pochowany na jedlickim cmentarzu 
w tym samym grobowcu co jego ojciec Edmund. Dzieci 
Wito³da i Jadwigi Budwicz Sahaydakowskiej: Jan i Maria 
(moja Matka Chrzestna) te¿ ju¿ nie ¿yj¹. Pozosta³y tylko jego 
wnuki, dzieci Jana i Marty Doschot: Barbara (w Krakowie) 
i Jacek (w Warszawie). 

Po wojnie, ku zadowoleniu Wito³da, w potockim 
dworze by³ szpital a w latach 80-tych XX w. szpital dzieciêcy  
ale to ju¿ tutejsi mieszkañcy pewno wiedz¹. 

A jak wygl¹daj¹ Pana zwi¹zki z Jedliczem 
i  Potokiem?

- U schy³ku lat 60-tych ub.w. by³em tutaj 
i obje¿d¿a³em z moj¹ matk¹ i Janostwem £oziñskimi ca³¹ 
okolicê (ok. 20 przedwojennych maj¹tków rodziny 
i znajomych). Po pochowaniu babci w Jedliczu w 1974 roku, 
przyje¿d¿a³em tutaj kilka razy: sam, z moj¹ ¿on¹ Ew¹ a tak¿e
 z Barbar¹ z £oziñskich Babikow¹ (wnuczk¹ Wito³da). Trzy 

W tym roku 220 rocznicê uchwalenia Konstytucji 
3 Maja obchodzono w gminie na wiele sposobów. 
W jedlickiej parafii rzymsko - katolickiej pod wezwaniem œw. 
Antoniego, odby³a siê uroczysta msza, w piêknej oprawie 
muzyczno - wokalnej. W uroczystoœci bra³y udzia³ licznie 
zgromadzone poczty sztandarowe: XVII Dru¿yna Harcerska 
ze Szko³y Podstawowej w Jedliczu ze sztandarem Armii 
Krajowej i Sztandarem Zwi¹zku Dru¿yn Ziemi Jedlickiej, 
Klub Honorowych Dawców Krwi im. dr Zygmunta 
Tokarskiego przy Rafinerii Nafty ,,Jedlicze” S.A., Zespó³ 
Szkó³ im. Armii Krajowej w Jedliczu, Zespó³ Szkó³ 
Publicznych w Jedliczu, Zespó³ Szkó³ im. Armii Krajowej w 
Jaszczwi, Liceum Ogólnokszta³c¹ce im. Marii Konopnickiej 
w Jedliczu, Szko³a Podstawowa w ¯arnowcu, Ochotnicza 
Stra¿ Po¿arna w Jedliczu - Mêcince, Chlebnej, Potoku, 
Podniebylu, ¯arnowcu, oraz D³ugiem. Po mszy œwiêtej, 
z³o¿ono kwiaty pod tablic¹ pami¹tkow¹ na rynku.
W Gminnym Oœrodku Sportu i Rekreacji w Jedliczu rocznice 
uczcili szachiœci, którzy zmierzyli siê w turnieju szachowym 
w trzech kategoriach: podstawówka, gimnazjum i open. 
Wyniki poszczególnych kategorii: 
Szko³y podstawowe: I. Dawid Stopa  Jas³o, II. Szymon Stasz  
Moderówka, III. Kamil Czekaj  Krosno, IV. Rafa³ Bogacz - 
Jaszczew

Gimnazjum: I. Dariusz Trybus  Krosno, II Maciej Zborowski  
Zrêcin, III Piotr Wójcik  Podniebyle, IV Witold Klimczyk  
Jedlicze

Open: I. Adam Sk³adowski  Krosno, II £ukasz Lorens  
Krosno, III. Roman Lipka  Wrocanka, IV. Zygmunt 
Paw³owski  Jedlicze.

Na sportowo rocznicê obchodzili równie¿ mi³oœnicy 
i amatorzy strzelania. Na strzelnicy sportowej LO Jedlicze 
przeprowadzono rodzinne zawody, w których uczestniczy³y 
trzyosobowe ekipy rodzinne. Rodziny rywalizowa³y 
w czterech konkurencjach strzeleckich: karabinek 
pneumatyczny, pistolet pneumatyczny, karabinek sportowy 
i pistolet sportowy. Rywalizacja by³a zaciêta, do ostatniego 
strza³u o zwyciêstwie decydowa³a suma punktów 
z poszczególnych konkurencji. Rewelacyjnie spisa³a siê 
dru¿yna rodziny Gawron z wynikiem ogólnym 1356 pkt. 
zajmuj¹c I miejsce, II. Rodzina Góraków 1344, III. Rodzina 
Walaszczyków 1006, IV. Rodzina Buczyñskich 989.

razy by³em po kilka dni (malowa³em ogrodzenia
i poprawia³em napisy na 6 grobach). Dwa razy 
zatrzymywa³em siê u pp. Wêgrzynów w Jedliczu, raz na 
plebani u ks. proboszcza Franciszka Brzyskiego w Potoku. 
Chêtnie przyje¿d¿a³bym czêœciej, szczególnie teraz, kiedy 
jako emeryt nie mam ju¿ obowi¹zków zawodowych. Mam 
sta³y kontakt z p. El¿biet¹ Kochañsk¹ dyrektorem Gminnej 
Biblioteki w Jedliczu oraz z p. Janem Rybickim i jego rodzin¹ 
w Potoku.

W sta³ym i bardzo serdecznym kontakcie 
pozostajemy z Piotrem i Bo¿en¹ Krawczykami z Jedlicza. To 
œwietna rodzina, energiczna i urocza matka, aktywny 
zawodowo i spo³ecznie ojciec i do tego bardzo sympatyczna 
i udana czwórka dzieci, no przepraszam, ju¿ m³odzie¿y. Od 
blisko 10-ciu lat ta rodzina opiekuje siê wytrwale 
i z poœwiêceniem naszymi 6-cioma grobami na cmentarzu 
jedlickim. Muszê te¿ z uznaniem przyznaæ, ¿e pani 
Kochañska, jak równie¿ obecny Burmistrz Jedlicza pan 
Zbigniew Sanocki, bardzo dbaj¹ o promocjê miasta i regionu. 
Jestem na bie¿¹co informowany o wa¿niejszych 
wydarzeniach, otrzymujê wszystkie publikacje wydawane 
przez Gminê i Bibliotekê. Dziêki tym Jedliczanom czujê siê 
prawie jak obywatel tej Gminy. W³aœnie dlatego, maj¹c do 
wyboru 4 instytucje publiczne w dwóch innych 
miejscowoœciach, zdecydowa³em wspólnie z moj¹ 
przyrodni¹ siostr¹ Julit¹ Hempel  Scaringi, przekazaæ dar 
sk³adaj¹cy siê z ponad 30-tu woluminów wartoœciowych 
ksi¹¿ek w³aœnie do Biblioteki Gminnej w Jedliczu.

Dziêkuje za rozmowê. Wywiad przeprowadzi³a Monika 
Cisoñ Gierula.
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“...Wczesn¹ wiosn¹ 1943 r. dowiedzia³em siê 
o organizowaniu przez Zwi¹zek Patriotów Polskich 
I-szej Polskiej Dywizji Piechoty, miejscem koncentracji 
mia³y byæ Sielce pod Moskw¹. Po zg³oszeniu siê w „Raj-
Wojenkomacie”, (bo tak siê ten urz¹d nazywa³), 
otrzyma³em bilet i pakiet lakowany z poleceniem udania 
siê do punktu zbornego w Omsku. Po kilku dniach 
wyczekiwania sformowano poci¹g, którym odjechaliœmy 
do Sielc. Tam nad Ok¹ zasta³em doœæ du¿o przyby³ych ju¿ 
wczeœniej cywilów, a tak¿e i wojskowych, oficerów 
radzieckich i polskich. Po umundurowaniu nas i krótkim 
przeszkoleniu a tak¿e z³o¿onej uroczystej przysiêdze 
ruszyliœmy na front“ - tak swój „szlak bojowy” 
wspomina³ Stanis³aw Giebu³towski. 

On podobnie jak inni polscy ch³opcy, bo jak 
inaczej nazwaæ kilkunastoletnich m³odzieñców, 
wspólnie z ¿o³nierzami radzieckimi, ruszyli na front aby 
walczyæ z okupantem niemieckim. W Ÿród³ach 
historycznych, artyku³ach prasowych mo¿emy 
przeczytaæ ró¿ne treœci, poznaæ ró¿ne stanowiska 
dotycz¹ce tego okresu w historii Polski i œwiata. Ju¿ 
sama nazwa „Wielka Wojna OjczyŸniana” wywo³uje 
¿yw¹ dyskusjê, w wielu budzi sprzeciw. Ale w tym 
wszystkim nie nale¿y zapominaæ o naocznych 
œwiadkach tych wydarzeñ, o ludziach, którzy poœwiecili 
swoj¹ m³odoœæ, zdrowie a wielu ¿ycie. Dla nich liczy³a 
siê walka, opór jaki mogli stawiæ okupantowi, a wreszcie 
zwyciêstwo, którym nie wszyscy mogli siê ju¿ cieszyæ. 

Wielu ¿o³nierzy ten czas walki wspomina z ³ezk¹ 
w oku. Poszli oni walczyæ z potrzeby serca, wychowani
 w duchu patriotycznym, nie widzieli innej mo¿liwoœci. 
Na naszym terenie by³o bardzo du¿o ochotników, 
zostawili swoje matki, ojców, rodzeñstwo, wielu z nich 
odda³o zdrowie, ¿ycie. Poœwiêcili swoje najpiêkniejsze 
lata m³odoœci- z przejêciem mówi³ Piotr Jurasz. 

Stanis³aw Giebu³towski by³ jednym z takich 
m³odzieñców, którzy przeszli ca³y szlak bojowy, jak 
mówi³ Jan Klimkiewicz- Przez Zarz¹du Okrêgowego 
Kombatantów w Kroœnie - od Lenina do Berlina. 
12 paŸdziernika Dywizja przyst¹pi³a do historycznej 
bitwy pod Lenino, by³a to bitwa na œmieræ i ¿ycie 
z niemieckim faszyzmem, by³a ona wzorem odwagi, 
poœwiêcenia i bohaterstwa odradzaj¹cego siê wojska 
polskiego. ¯o³nierz nasz nie bacz¹c na gro¿¹ce mu 
niebezpieczeñstwo, brawurowo szed³ prosto na okopy 
nieprzyjaciela niszcz¹c jego umocnienia, par³ naprzód 
daj¹c tym samym dowód tego, ¿e Polska ¿yje i bêdzie 

wolna. Ja jako 19 letni ch³opiec zosta³em wcielony do 
3-go pu³ku piechoty kompanii fizylierów. Po zwyciêskiej 
bitwie pod Lenino powstawa³y coraz to nowe jednostki, 
ros³a z dnia na dzieñ si³a Wojska Polskiego  wspomina 
Stanis³aw Giebu³towski. 

Po walce pod Lenino zosta³ wcielony do I-szej 
Warszawskiej Brygady Saperów, szed³ do Polski przez 
ziemie smoleñsk¹ (Miñsk, ¯ytomierz, Che³m i Lublin). 
W trudzie walki, trac¹c po drodze kompanów, broni, 
mierz¹c siê z okrutnymi doœwiadczeniami. 

Pierwsze zadanie, jakie otrzymaliœmy na 
Polskiej ziemi by³o bardzo bolesne i nieprzyjemne 
a mianowicie grzebanie ofiar faszyzmu zmar³ych 
i umêczonych w obozie Majdanek. Obraz tych ludzkich 
szkieletów posk³adanych jak snopy jeden na drugim 
a tak¿e lament bliskich, którzy przyszli zabraæ swoich 
krewnych jest nie do opisania i nie do zapomnienia. 
Tu w Majdanku zobaczyliœmy na w³asne oczy 
bestialstwo okupanta, obraz tych tragedii ludzkich 
przyczyni³ siê do wiêkszej jeszcze nienawiœci i chêci jak 
najszybszego wypêdzenia okupanta z naszej umêczonej 
ziemi. - dodaje S. Giebu³towski

To ciê¿kie doœwiadczenia o których wielu do 
dzisiaj nie potrafi mówiæ. Odcisnê³y one piêtno na 
bardzo m³odych ludziach, którzy dopiero powinni 
zacz¹æ ¿yæ , korzystaæ z m³odoœci. Nie dane im to by³o, 
dla nich chlebem powszednim sta³o siê obcowanie ze 
œmierci¹. 

Pod koniec lipca 1944 r. otrzymaliœmy nowe 
zadanie, a mianowicie, przeprawê na lewy brzeg Wis³y 
w rejonie Saskiej Kêpy w Warszawie, 4- go (lub 6-go) 
pu³ku piechoty. Pu³k ten mia³ pomóc walcz¹cej stolicy, 
by³ to okres Powstania Warszawskiego. Po upadku 
powstania skierowano nasz¹ jednostkê w rejon wsi 
B i skup ie ,  n i eda leko  u j œc ia  P i l i cy ,  i  t am 

Kombatanci, którzy otrzymali Jubileuszowe Medale 
nadane przez Federacjê Rosyjsk¹ z okazji 65  tej Rocznicy 
Zwyciêstwa w Wielkiej Wojnie OjczyŸnianej w latach 
1941-1945:
Aleksander Bugiel, Jan Paluch, W³adys³aw Sanocki, 
Aleksander Szczepañski, Józef Szmyd, Karol Wêgrzyn, 
Stanis³aw Ch³ap, Kazimierz Szyd³o, Stanis³aw 
Giebu³towski, Jan Jarecki, Stanis³aw Piœmienny, Boles³aw 
Raab, Jan Szubra, Emil Buras, Józef Kopacz, Stanis³aw 
Feruœ, Stanis³aw Haczela, Stanis³aw Or³owski. 

Honorowy Prezes Ko³a Miejsko  Gminnego 
Kombatantów w Jedliczu Piotr Jurasz otrzyma³ Dyplom 
wraz z medalem - Za prowadzon¹ z motywacji 
patriotycznych dzia³alnoœæ s³u¿¹c¹ upowszechnianiu 
i upamiêtnianiu chwalebnych czynów obroñców 
i wyzwolicieli Ojczyzny z okazji 65 rocznicy 
historycznego zwyciêstwa odniesionego w II Wojnie 
Œwiatowej nad niemieckim najeŸdŸc¹, otrzyma³ równie¿  
Kombatancki Krzy¿ Pami¹tkowy „Zwyciêzcom”. 
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Ostatnio szeroko komentowane s¹ zmiany 
w organizacji szkó³. Sk¹d takie decyzje?

Przy za³o¿eniach do organizacji nowego roku szkolnego 
musieliœmy podj¹æ dzia³ania prowadz¹ce do redukcji 
liczby oddzia³ów w szko³ach na terenie gminy. 
Na tê decyzjê z³o¿y³y siê dwie przyczyny, obydwie 
natury ekonomicznej. Pierwsza to taka, ¿e corocznie 
coraz wiêcej musimy dok³adaæ z dochodów gminy do 
otrzymywanej subwencji oœwiatowej. Dla przyk³adu 
w 2004 roku subwencja wyliczona przez ministerstwo 
wynios³a 6 mln z³, zaœ wydatki z bud¿etu na zadania 
szkolne zamknê³y siê kwot¹ 7,8 mln z³. W roku ubieg³ym 
subwencja wynios³a 8,2 mln z³, zaœ wydatki 
13,2 mln z³.
Druga z przyczyn, która przewa¿y³a szalê, to przepis 
wprowadzony z pocz¹tkiem bie¿¹cego roku, nakazuj¹cy 
finansowanie wydatków bie¿¹cych, a takimi s¹ w 98% 
wydatki na zadania oœwiatowe, z bie¿¹cych dochodów 
gmin. Oznacza to, ¿e na zadania takie nie mo¿na 
zaci¹gaæ zobowi¹zañ w postaci kredytów. 
Nie mo¿emy równie¿ zapominaæ, ¿e w ci¹gu ostatnich 
lat, z powodu ni¿u demograficznego, zmniejszy³a siê 
iloœæ uczniów w naszych szko³ach. W porównaniu 
z rokiem szkolnym 2002/2003 ich liczba zmala³a 
o ponad 600.

Czy inne gminy maj¹ podobne problemy?
Maj¹ jeszcze wiêksze. Zwróæmy uwagê, chocia¿by na 
to, co sta³o siê w s¹siednim Tarnowcu czy Ko³aczycach. 
Likwidacja piêciu szkó³ nie wynik³a z czyjegoœ 
„widzimisiê”. By³a ona po prostu koniecznoœci¹, gdy¿ 
dalsze utrzymywanie szkó³ skoñczy³oby siê katastrof¹ 
dla bud¿etu. W naszym przypadku nie ma tak wielkiego 
zagro¿enia, ale musimy podj¹æ dzia³ania, aby nie 
dopuœciæ do podobnej sytuacji w przysz³oœci, a przede 
wszystkim, by zachowaæ równowagê miêdzy 
dochodami a wydatkami. 
W naszej gminie problem jest nieco inny i wynika ze 
sposobu podzia³u œrodków na oœwiatê. Podstawowym 
kryterium podzia³u jest liczba uczniów. W gminie ponad 
ich po³owa uczy siê w Zespole Szkó³ Publicznych w 
Jedliczu. Nasze miasto liczy ponad 5 tys. mieszkañców i 
dlatego œrodki przypadaj¹ce na jednego ucznia s¹ du¿o 
mniejsze ni¿ te przeznaczane dla uczniów szkó³ w 
miastach licz¹cych poni¿ej 5 tys. mieszkañców oraz 
uczniów szkó³ wiejskich. Tam kwota na ucznia jest 
wy¿sza o 38%. To jest g³ówne Ÿród³o problemu. Proszê 

zwróciæ uwagê, ¿e we wszystkich niewielkich 
miejscowoœciach, mam na myœli te od 2 do  10 tys. 
mieszkañców, funkcjonuje jedna placówka szkolna, 
wiêc specyfika realizacji zadañ oœwiatowych 
praktycznie niczym siê nie ró¿ni, ale te miejscowoœci, 
które maj¹ powy¿ej 5 tys. mieszkañców traktowane s¹ 
w tym podziale pieniêdzy na równi z du¿ymi miastami, 
w których funkcjonuje po kilka, kilkanaœcie czy nawet 
kilkaset szkó³. Na terenie powiatów jasielskiego 
i kroœnieñskiego w takiej sytuacji jest jedynie Gmina 
Jedlicze. Pozosta³e miasta na naszym terenie maj¹ 
poni¿ej 5 tysiêcy mieszkañców. Dosz³o wiêc do 
swoistego paradoksu, szko³y po³o¿one na terenach 
du¿ych wsi, licz¹cych powy¿ej 5 tys. mieszkañców, 
otrzymuj¹ zwiêkszon¹ subwencjê, natomiast je¿eli 
miejscowoœæ ma prawa miejskie  ju¿ nie.

Pojawi³y siê g³osy niezadowolenia, ¿e liczebnoœæ klas 
przewy¿szaæ bêdzie przyjête standardy. Co Pan na 
to?
Sêk w tym, ¿e takich standardów nie ma. Okreœlone s¹ 
one jedynie dla przedszkoli oraz placówek 
integracyjnych. W pozosta³ych typach szkó³ ¿adne 
przepisy nie okreœlaj¹ liczby uczniów w klasach. 
Samorz¹dy ustalaj¹ je na podstawie mo¿liwoœci 
finansowych. Tak naprawdê 30 osobowe i wiêksze 
oddzia³y nie s¹ czymœ nadzwyczajnym. Od dawna tak 
liczne klasy funkcjonuj¹ w wielu gminach czy miastach. 
Równie¿ nauka w klasach ³¹czonych nie jest zjawiskiem 
rzadkim i myœlê, ¿e gdyby by³o to zdecydowanie 
niekorzystne dla uczniów, organy nadzoru 
pedagogicznego, a wiêc kuratoria i nadzoruj¹ce ich 
pracê Ministerstwo Edukacji Narodowej ju¿ dawno 
spowodowa³yby zmianê prawa w tym zakresie.

A jak to siê ma do poziomu nauczania?
Wyniki osi¹gane przez uczniów zale¿¹ od wielu 
czynników. Nie ma prostej zale¿noœci miêdzy 
liczebnoœci¹ klasy, a jej wynikami na egzaminach 
zewnêtrznych. Celowo mówiê o nich, bo s¹ one 
najlepszym w tej chwili miernikiem tego, co nazywamy 
„poziomem nauczania”. Liczebnoœæ klasy jest jednym 
z wielu czynników sk³adaj¹cych siê na efekt koñcowy, 
co wiêcej, jako nauczyciel jestem przekonany, ¿e nie jest 
to czynnik najistotniejszy. Mówiê to na podstawie 
swojego kilkunastoletniego doœwiadczenia w pracy 
pedagogicznej. Ostatnio bra³em udzia³ w Kongresie 
Polskiej Edukacji, gdzie równie¿ z ust badaj¹cych ten 

przygotowywaliœmy siê do zbli¿aj¹cej siê zimowej 
ofensywy w styczniu 1945r. Ruszyliœmy naprzód przez 
Wis³ê wyzwalaj¹c takie miejscowoœci jak  Kalwaria, 
Sochaczew, B³onie. Id¹c naprzód marszem bojowym 
dotarliœmy do Bydgoszczy, a  nastêpnie Pi³y. Wiosn¹ 
1945 r. wyruszyliœmy z Ko³obrzegu z zadaniem 
forsowania Odry.  Chce tu zaznaczyæ, ¿e podczas 
forsowania Odry pomaga³y nam przez ca³y czas 
Radzieckie "Katiusze”- powiedzia³ Stanis³aw 

Giebu³towski, który wraz ze swoimi kolegami ze szlaku 
bojowego wzi¹³ udzia³ w spotkaniu 21 kwietnia br. 
w Urzêdzie Gminy w Jedliczu 

Podczas tego spotkania kombatanci zostali 
wyró¿nieni „Jubileuszowymi Medalami nadanymi 
przez Federacjê Rosyjsk¹ z okazji 65 - lecia Rocznicy 
Zwyciêstwa w Wielkiej Wojnie OjczyŸnianej w latach 
1941-1945”. 
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problem, pad³o stwierdzenie, ¿e liczebnoœæ ma znikomy 
wp³yw na osi¹gane wyniki.

Czyli twierdzi Pan, ¿e zosta³o wybrane najlepsze 
rozwi¹zanie?
Twierdzê, ¿e w przypadku gdy w grê wchodz¹ wzglêdy 
czysto ekonomiczne, nie ma dobrych rozwi¹zañ. Jestem 
jednak przekonany, ¿e poziom nauczania w naszych 
szko³ach zostanie zachowany. 
Jest spraw¹ oczywist¹, ¿e zmiany te zwiêkszaj¹ ryzyko 
wyst¹pienia niekorzystnych sytuacji w ca³ym procesie 
dydaktyczno-wychowawczym, jednak rysowanie 
widma dramatycznego spadku wyników nauczania jest 
naprawdê grub¹ przesad¹.
Spoœród wszystkich rozwa¿anych wariantów, 
rozwi¹zanie przez nas wybrane jest najkorzystniejsze 
dla uczniów. Nale¿y jednak pamiêtaæ, ¿e nie rozwi¹zuje 
ono sytuacji, a jedynie j¹ ³agodzi. Szacujemy, ¿e 
wprowadzenie w ¿ycie projektów organizacyjnych 
przyniesie w skali przysz³ego roku oko³o 1 mln z³otych 
oszczêdnoœci, a jak mówi³em na wstêpie, w ubieg³ym 
roku do subwencji do³o¿yæ musieliœmy 5 mln, w tym 
blisko po³owê na wygrodzenia.
Proszê zwróciæ uwagê, ¿e do tej pory wszystkie nasze 
dzia³ania ogranicza³y siê do minimalizowania 
wydatków rzeczowych. W tej materii zrobione zosta³o 
bardzo du¿o. Wspomnê choæby wymianê kot³owni we 
wszystkich placówkach, wymianê okien czy 
wykonywanie elewacji, które przyczyni³y siê do 

znacznego zmniejszenia wydatków na energiê. Takich 
przyk³adów jest wiele. Niestety wzrost p³ac nauczycieli, 
za którym nie id¹ œrodki z bud¿etu centralnego, 
powoduje koniecznoœæ zmniejszania zatrudnienia.

Jakie wiêc perspektywy na przysz³oœæ?
Dziœ o przysz³oœci tej bli¿szej mówiæ, a szczególnie 
planowaæ bardzo trudno, z tego powodu, ¿e czekaj¹ nas 
niebawem zmiany dwóch fundamentalnych dla oœwiaty 
dokumentów. Zakoñczy³y siê prace nad projektem 
nowelizacji ustawy o systemie oœwiaty. MEN przes³a³ 
w po³owie maja projekt ustawy do rozpatrzenia przez 
Komitet Rady Ministrów a nastêpnie do prac w Sejmie. 
Na koniec czerwca zapowiedziano równie¿ zakoñczenie 
prac nad projektem nowelizacji Karty Nauczyciela. 
Trudno powiedzieæ kiedy te zmiany wejd¹ w ¿ycie, 
a przede wszystkim jak daleko pójd¹. Wiadomo, ¿e 
wiele projektów ustaw diametralnie zmienia³o siê 
w trakcie prac sejmowych. Wszystko zale¿eæ bêdzie od 
kszta³tu tych aktów. 
Na Kongresie Edukacji powsta³a inicjatywa stworzenia 
„Paktu dla Edukacji”, którego celem jest naprawa 
istniej¹cego systemu edukacji oraz okreœlenie strategii 
na przysz³oœæ. Jeœli taki dokument powstanie i wejdzie 
do realizacji, wszystkim zaanga¿owanym w system 
edukacji bêdzie zdecydowanie ³atwiej.

Dziêkujê za rozmowê. Wywiad przeprowadzi³a 
Monika Cisoñ Gierula.

16 kwietnia br. na hali sportowej GOSiR w Jedliczu 
odby³ siê turniej pi³ki siatkowej o Puchar Burmistrza 
Gminy Jedlicze. Organizatorem zawodów by³ Gminny 
Oœrodek Sportu i Rekreacji w Jedliczu. W turnieju 
o puchar rywalizowa³o 6 zespo³ów. W grupie I spotka³y 
siê: MKS MOSiR Jas³o, SKS Dukla oraz MOSiR 
Krosno, w grupie II: Brzozovia MOSiR Brzozów, 
GOSiR Jedlicze i UKS Têcza Sêdziszów Ma³opolski. 
Zwyciêzc¹ grupy I, zosta³a dru¿yna z Jas³a, która 
z kompletem punktów awansowa³a do fina³u i tam 

28 maja w Jedliczu odby³ siê XII Ogólnopolski Turniej 
Ringo. Blisko 130 zawodników z ca³ej Polski 
przyjecha³o do Jedlicza, aby walczyæ o czo³owe miejsca 
w turnieju. W zawodach udzia³ brali: LUKS Nasiadki, 
ULKS „Osak” Lelis, UKS £êk Staroœciñski, W-MTR 
Bartoszyce, LUKS Tygrys, UKS „Arka” Umieszcz, SP 
¯arnowiec, UKS „Arka” Umieszcz, UKS Mogielnica, 
UKS £ubno, WTR Warszawa, UKS Jadwiga Kraków 
oraz MUKS „Podkarpacie” Jedlicze. Uczestnicy 
startowali w 10 kategoriach wiekowych i szkolnych.
Otwarcia zawodów dokona³ Burmistrz Gminy Jedlicze 
Zbigniew Sanocki, wœród zaproszonych goœci nie 
zabrak³o Zastêpcy Burmistrza Gminy Jedlicze Piotra 
Rostka, Przewodnicz¹cego Rady Miejskiej w Jedliczu 
Piotra Krawczyka oraz Wicestarosty Powiatu 
Kroœnieñskiego Andrzeja Guzika. Organizatorami 
zawodów byli MUKS "Podkarpacie" Jedlicze, Polskie 

Towarzystwo Ringo, GOSiR w Jedliczu, Gmina 
Jedlicze oraz ZSP w Jedliczu. Zawody wsparli równie¿: 
Urz¹d Marsza³kowski Województwa Podkarpackiego, 
Starostwo Powiatowe w Kroœnie oraz Firma 
Raf-Ekologia Jedlicze.

zmierzy³a siê ze zwyciêzc¹ grupy II zespo³em 
z Sêdziszowa. Drugie miejsce w gr. I zajê³a dru¿yna 
z Krosna, a w gr. II zespó³ z Brzozowa. Te 3zespo³y 
spotka³y siê w meczu o trzecie miejsce. W meczu 
fina³owym MOSiR Jas³o pokona³ UKS Têczê 
Sêdziszów Ma³opolski 2:0 w setach do 23 i 14. W finale 
pocieszenia MOSiR Krosno wygra³ z Brzozovi¹ 
Brzozów 2:1 (25-14; 22-25; 15-11). W meczu o pi¹te 
miejsce GOSiR Jedlicze przegra³ z SKS Dukl¹ 2:0 
(25-23; 25-21).
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Zakoñczono prace rekultywacyjne zamkniêtego 
sk³adowiska odpadów w Jaszczwi. Po  rekultywacji 
technicznej,  czyli  ukszta³towaniu bry³y 
sk³adowiska odpadów w taki sposób, aby spadki 
terenu gwarantowa³y swobodny odp³yw 
powierzchniowy wód opadowych i roztopowych, 
wykonano drugi etap czyli rekultywacjê 
b io logiczn¹ .  Je j  g ³ównym ce lem by³o  
p r z y s p i e s z e n i e  p r o c e s u  b i o d e g r a d a c j i  
zdeponowanych odpadów oraz ograniczenie 
infiltracji wód opadowych w g³¹b terenu. 
W chwili obecnej w miejscu które odstrasza³o gór¹ 
œmieci, zasadzono 10 tys. drzew.   
Ta inwestycja korzystanie wp³ynie na wizerunek 
miejscowoœci Jaszczew, a co za tym idzie Gminy 
Jedlicze. Jest bardzo wa¿nym krokiem teraz, kiedy 
ochrona œrodowiska czy ekologia to priorytet wielu 
dzia³añ. 
Wysypisko zosta³o za³o¿one w 1992 r. Do 31 grudnia 
2009 roku z³o¿ono tam ponad 37 tys. metrów 
szeœciennych œmieci. Zakoñczona rekultywacja 
spowodowa³a przede wszystkim zabezpieczenie 
œrodowiska przed skutkami oddzia³ywania wysypiska 
i materia³ów na nim zgromadzonych. Teraz po 
zabezpieczeniu sk³adowiska, przez okres 2 lat bêdzie 

Wykonano remont dróg o nawierzchni ¿wirowej, na 
terenie Gminy Jedlicze. Prace polega³y na naprawie 
zniszczonych odcinków dróg, poprzez u³o¿enie 

prowadzony monitoring, którego koszt wyniesie oko³o 
80 tys. rocznie. Zwi¹zane jest to z koniecznoœci¹ czêstych 
badañ laboratoryjnych, które wykonywaæ bêdzie 
specjalistyczna firma. Koszt ca³ego przedsiêwziêcia 
wyniós³ ponad 488 tys. z³, w tym 402 tys. z³ z dotacji 
unijnej - powiedzia³ Burmistrz Gminy Jedlicze 
Zbigniew Sanocki

nawierzchni z kruszywa naturalnego i ³amanego. 
Oczyszczono równie¿ rowy i naprawiono przepusty. 
Koszt robót wyniós³ 110 tys. z³. 

Droga Dobieszyn - Potok przed remontem Droga Dobieszyn - Potok w  trakcie prac

Trwaj¹ prace remontowe wykonywane w ramach 
przyznanej przez Ministerstwo Spraw Wewnêtrznych 
i Administracji promesy z 21 lutego br. na usuwanie 
skutków powodzi wystêpuj¹cych na terenie Gminy 
Jedlicze w latach 2009 - 2010. Remont obejmuje drogi 

w Dobieszynie (droga do Potoka) koszt 329 521,06 z³, 
Moderówce 254 728,08 z³, Piotrówce (droga przy szkole 
podstawowej)  50 058,54 z³ oraz czeœæ ul. Naftowej 
w Jedliczu którego koszt wyniesie 42 088,88 z³. 
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Przy ul. Kurkowskiego w Jedliczu, podczas obfitych 
opadów deszczu zalewane by³y budynki prywatne 
wodami sp³ywaj¹cymi z terenów siêgaj¹cych a¿ po 
Moderówkê. 
Aby rozwi¹zaæ ten problem zosta³a opracowana 
dokumentacja techniczna, na podstawie której 
wykonano przepust pod. ul. Kurkowskiego. 
Woda która do tej pory gromadzi³a siê w niecce, teraz 
bêdzie mia³a swobodny sp³yw do rowu melioracyjnego. 
Koszt prac wyniós³ 25 tys. z³. 

„Zainteresowani mieszkañcy zwracali siê do mnie 
o wykonanie tego przepustu ju¿ w czasie remontu drogi. 
Wtedy te¿ podj¹³em decyzjê o jego wykonaniu, jednak  
koniecznoœæ wykonania dokumentacji technicznej 
i uzyskanie stosownych pozwoleñ spowodowa³y, ¿e 
wykonano go dopiero teraz” - Zbigniew Sanocki 
Burmistrz Gminy Jedlicze.

13 czerwca 2011 roku odby³o siê uroczyste 
podsumowanie gminnego  konkursu  „Wiosenne 
Porz¹dki”. Organizatorami konkursu by³a Gmina 
Jedlicze oraz JPGKiM w Jedliczu.  W dwóch 
kategoriach: szko³y podstawowe i gimnazja 
wystartowa³o 14 placówek. Zadaniem uczniów by³o 
posprz¹tanie wybranego terenu, a nastêpnie przekazanie 
informacji o iloœci zebranych œmieci do organizatora 
konkursu. Nale¿a³o równie¿ przygotowaæ dokumentacjê 
fotograficzn¹ przed rozpoczêciem prac porz¹dkowych,
 i po zakoñczeniu zadania. 

Na wycieczce kolejk¹ bieszczadzk¹

Delegacje uczestników
konkursu z opiekunami

Spoœród wszystkich szkó³ bior¹cych udzia³ w konkursie 
komisja wyró¿ni³a  cztery: Szko³ê Podstawow¹ 
w Jaszczwi (klasa III), Szko³ê Podstawow¹ w 
Dobieszynie (klasa IV), Szko³ê Podstawow¹ w Potoku 
(Zuchy), oraz Zespó³ Szkó³ w Moderówca (klasa 
I gimnazjum).  Nagrod¹ by³ wyjazd w Bieszczady 
i przejazd Bieszczadzk¹ Kolejk¹ Leœn¹ Majdan- 
Balnica-Majdan.
Uczestnicy konkursy zebrali: 346,5 worków œmieci 
w tym 67,5 z plastikiem, 113 ze szk³em, 19 z metalem 
oraz 147 pozosta³ych. 

Dobieg³a koñca budowa parkingu przy Domu Ludowym 
w Dobieszynie.  Parking korzystnie wp³ynie na wygl¹d 
i funkcjonalnoœæ Domu Ludowego, który spe³nia wiele 
funkcji. Jest tam biblioteka, kafejka internetowa oraz 
œwietlica opiekuñczo-wychowawcza. Tam swoje 
spotkania organizuj¹ cz³onkinie Ko³a Gospodyñ 
Wiejskich.  Na sal i  odbywaj¹ s iê  imprezy 
okolicznoœciowe, wesela, zabawy. Koszt budowy 
parkingu wyniós³ ponad 50 tys. z³.



Gminne Wieœci nr 3/2011
 

Aktualnoœci

„Instalacje systemów energii odnawialnej w 
budynkach u¿ytecznoœci publicznej oraz domach 
prywatnych na terenie gmin nale¿¹cych do Zwi¹zku 
Gmin Dorzecza Wis³oki”

W dniu 7 czerwca 2011 roku, w Magurskim 
Parku Narodowym w Krempnej, odby³o siê robocze 
spotkanie w sprawie realizacji projektu „Instalacje 
systemów energii odnawialnej w budynkach 
u¿ytecznoœci publicznej oraz domach prywatnych na 
terenie gmin nale¿¹cych do Zwi¹zku Gmin Dorzecza 
Wis³oki”. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele 
Biura Szwajcarsko  Polskiego Programu Wspó³pracy 
przy Ambasadzie Szwajcarii w Polsce w osobach: Heinz 
Kaufmann - Dyrektor Biura , Sylwia S³omiak - National 
Programme Officer,  Adolf Mirowski - ekspert Biura, 
przedstawiciele Ministerstwa Rozwoju Regionalnego
i W³adzy Wdra¿aj¹cej Programy Europejskie oraz 
burmistrzowie i wójtowie gmin nale¿¹cych do Zwi¹zku 
Gmin Dorzecza Wis³oki w Jaœle.

G³ównym celem spotkania by³o szczegó³owe 
omówienie zakresu projektu,  w tym zagadnieñ 
zwi¹zanych z finansowaniem, zarz¹dzaniem i jego 
realizacj¹. Zwi¹zek zaprezentowa³ siê jako 
profesjonalnie zorganizowana jednostka przygotowana 
do realizacji tak du¿ego projektu. Przedstawiono 
dotychczasowe doœwiadczenia Zwi¹zku w realizacji 
przedsiêwziêæ ekologicznych w tym projektu Funduszu 
Spójnoœci „Program poprawy czystoœci zlewni rzeki 
Wis³oki” w ramach  którego wybudowano: 
10 oczyszczalni œcieków, 600 km kanalizacji, 90 km 
wodoci¹gu oraz zmodernizowano 4 oczyszczalnie 
i 2 stacje uzdatniania wody.
W merytorycznej dyskusji omówione zosta³y 
szczegó³owe aspekty zawarte w propozycji projektu po 
czym przeprowadzona zosta³a wizytacja w terenie.
Strona szwajcarska pozytywnie oceni³a zarys projektu 
oraz wysoko - organizacyjne przygotowanie Zwi¹zku 
Gmin Dorzecza Wis³oki do jego realizacji. Ostateczna 
decyzja w sprawie opracowania Kompletnej Propozycji 
Projektu powinna byæ podjêta do po³owy lipca br. 
Projekt obejmuje monta¿ kolektorów s³onecznych 

w celu efektywnego pozyskania energii s³onecznej do 
ogrzania ciep³ej wody u¿ytkowej  g³ównie na obiektach 
u¿ytecznoœci publicznej i domach osób fizycznych. Jego 
wartoœæ to ok. 29 mln franków szwajcarskich(CHF) 
z czego 75% stanowiæ ma wsparcie udzielone przez 
Szwajcariê poprzez dofinansowanie ze œrodków 
Szwajcarsko-Polskiego Programu Wspó³pracy. 
W projekcie uczestniczyæ bêd¹ wszystkie gminy 
wchodz¹ce w sk³ad Zwi¹zku: Brzostek, Brzyska, 
Chorkówka, Czarna, Dêbica, Dêbowiec, Jas³o, Miasto 
Jas³o, Jedlicze, Jod³owa, Ko³aczyce, Krempna, Nowy 
¯migród, Osiek Jasielski, Pilzno, Sêkowa, Sko³yszyn, 
Szerzyny, Tarnowiec, ̄ yraków. 

Od kwietnia 2009 roku czyniliœmy starania o pozyskanie 
œrodków na pomoc mieszkañcom w inwestycji systemów 
solarnych. Po wizycie przedstawicieli Biura 
Szwajcarsko  Polskiego Programu Wspó³pracy jesteœmy 
bardzo blisko podpisania stosownych umów. Wstêpnie 
dla Gminy Jedlicze przewidziana jest kwota 5,5 mln 
z³otych -  powiedzia³ Zbigniew Sanocki Burmistrz 
Gminy Jedlicze, V-ce Przewodnicz¹cy Zwi¹zku Gmin 
Dorzecza Wis³oki. 

Wiêcej informacji o projekcie mo¿na znaleŸæ na stronie 
www.wisloka.pl 
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Biuletyn informacyjny Gminne Wieœci, powsta³ z myœl¹ o mieszkañcach Gminy Jedlicze, czyli naszych 
czytelnikach. Chcemy aby wszyscy mieszkañcy wiedzieli co dzieje siê na ich terenie, jakie planuje siê inwestycje, co 
ju¿ zosta³o zrobione, i to w³aœnie z myœl¹ o naszych odbiorcach, powsta³a ankieta, dziêki której dowiemy siê czego 
pañstwo oczekujecie od swojej gazety.

Wœród nades³anych ankiet wylosujemy 10 atrakcyjnych  nagród. 

1. Czy odpowiada pañstwu jakoœæ wydania Biuletynu (iloœæ stron kolorowych, papier kredowy, itd) 

2. Jakich treœci, tematów brakuje na ³amach biuletynu?

TAK (opowiada mi dotychczasow¹ jakoœæ) NIE  (mo¿na zaoszczêdziæ kosztem jakoœci papieru i iloœci¹ kolorowych stron)

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Imiê i Nazwisko:
Adres:

Ankiety nale¿y nadsy³aæ na adres:
Gmina Jedlicze
ul. Rynek 6 
38-460 Jedlicze
z dopiskiem “Ankieta Gminne Wieœci”

Wioletta Tupko - Zaskroniec Marek Juszczak  - Dworek Marii Konopnickiej

Co miesi¹c redakcja Galerii Gminy Jedlicze 
nagradza najlepsze nades³ane zdjêcie, a raz do roku 
najlepszego fotografa!

MAJ KWIECIEÑ

Niezale¿nie czy jestes profesjonalist¹, amatorem, robisz 
zdjêcia na terenie Gminy Jedlicze,  przeœlij je na adres 
galeria@jedlicze.pl.  Wybrane zdjêcia bêd¹ 
umieszczane w galerii z nazwiskiem ich autora. 

Pytania konkursowe okaza³y siê nadzwyczaj trudne. 
Nap³ynê³y jedynie 3 poprawne odpowiedzi. Poni¿ej 
zamieszczamy prawid³owe odpowiedzi:

1. Proszê wymieniæ 3 redaktorów naczelnych 
Gminnych Wieœci?
Redaktorami naczelnymi Biuletynu do tej pory byli: 
Marta Gonet, Agnieszka Fr¹czek, Grzegorz Wieczorek.

2. W którym roku gazeta zmieni³a swoj¹ szatê 
graficzn¹ na kolorow¹?
Szata zmieni³a siê w 2003 r.

3. Ile obecnie wynosi nak³ad Biuletynu?
Nak³ad to 2500 egzemplarzy.

Nagrodzone osoby to:
Mariola Winiarz, Józef Winiarz, Teresa Janocha

Dziêkujemy wszystkim, którzy nadsy³ali odpowiedzi 
a zwyciêzcom gratulujemy i zapraszamy po odbiór 
nagród.



Jedlicki2011 2-3 lipca 2011 r.

Sobota (02.07.2011 r.)

16:00 - 17:00 - parada ulicami miasta 
 zespó³ z Odessy

17:00 - 19:00 - pocz¹tek imprezy, wystêpy 
            zespo³ów tanecznych

                        GOK i GOSiR w Jedliczu
19:00 - 20:15 - zespó³ LIVERPOOL
20:30 - 22:00 - zespó³ SUMPTUASTIC
22:00 - 24:00 - dyskoteka z DJ

Niedziela (03.07.2011 r.)

16:00 - 17:00 - program dla dzieci
17:00 - 18:00 - wystêp zespo³u z Odessy
18:00 - 19:15 - KABARET KOPYD£OWO
19:30 - 20:45 - zespó³ CZERWONE 

            WRANGLERY z przebojami
                        Czerwonych Gitar
21:00 - 22:00 - ROBERTO ZUCARO
22:15 - 24:00  - zabawa taneczna 
                          Z zespo³em “Onils”

Zespó³ z Odessy

Kabaret Kopyd³owo

Zapraszamy Serdecznie!

Stopka redakcyjna
Wydawca: 
Urz¹d Gminy w Jedliczu 
38-460 Jedlicze, 
ul Rynek 6 tel. (13 4352207) 
e-mail: ug@jedlicze.pl.

Redakcja: 
Redaktor Naczelny, sk³ad i 
³amanie:
Grzegorz Wieczorek, 
wspó³praca - GOK, GBP, 
GOSiR, MUKS “Podkarpacie”.

Nak³ad 2500 egz. 

Druk:
Drukarnia “Hedom”, 38-400 
Krosno ul. Kletówki 54a.

D

REDAKCJA ZASTRZEGA 
SOBIE PRAWO DO 

DOBORUI SKRACANIA 
PUBLIKOWANYCH 

INFORMACJI.
MATERIA£ÓW NIE 

ZAMÓWIONYCH NIE 
ZWRACAMY

Og³oszenie P³atne

Centralna Ewidencja Informacji o Dzia³alnoœci Gospodarczej
Z dniem 1 lipca 2011 r. tworzy siê Centraln¹ Ewidencjê Informacji o Dzia³alnoœci Gospodarczej (CEIDG). Organem 
ewidencyjnym bêdzie minister w³aœciwy do spraw gospodarki. Osoby, które prowadz¹, lub które prowadzi³y dzia³alnoœæ 
gospodarcz¹ prosimy o zg³oszenie siê do Urzêdu Gminy w celu aktualizacji wpisu.

Wszelkich informacji udziela pracownik Urzêdu Gminy, Pani Ma³gorzata G³owacka - Pietruœ, pokój nr. 22, Urz¹d Gminy 
w Jedliczu, ul. Rynek 6, tel: 13 44 847 20 


